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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Единодушно, присъст-
ващите жители и кмето-
вете на общините Примор-
ско, Царево и Созопол 
казаха „не“ на идеята за 
създаването на първия 
морски резерват в България. 
Срещата бе инициирана от 
страна на „Грийнпийс“ и 
кмета на Приморско Иван 
Гайков. Тя продължи по-
малко от час, тъй като 
предложението на приро-
дозащитниците не срещна 
подкрепа у никого от при-
състващите, а те бяха 
повече от гласовити по 
темата. 

Началото бе дадено от 
координаторите на про-
грамата „Живо Черно море“ 

от „Грийнпийс“ Мартин 
Томов и Кремена Ватева. Те 
обясниха, че на 31 октомври 
единствено е била внесена 
подписка от 15 000 гражда-
ни, които застават зад 
идеята за морски резерват 
„Маслен нос“. 

„Това не е официален 
документ, но показва под-
крепата на всички българ-
ски граждани. Темата за 
природата трябва да ни 
обединява всички нас. Ко-
гато предложението бъде 
внесено, всяка една заин-
тересована страна ще има 
възможност да се изкаже 
предварително. Преди 
това искаме да говорим очи 
в очи с вас“, заяви Томов. 

Кремена Ватева също 
подчерта, че наистина е 
важно да се отбележи, че 

нищо официално не е вне-
сено в нито една институ-
ция. 

„Решихме, че е важно да 
се срещнем първо с мест-
ната общност. Не искаме 
да налагаме решение отвън, 
а да го вземем заедно“, по-
сочи тя.

Идеята на „Грийнпийс“ 
да се тръгне в посока да 
поискат от МОСВ обявя-
ване на първия изцяло 
морски резерват идва от 
необходимостта първо 
Черно море да бъде опазено 
максимално, така че да има 
повече риба в него и то да 
бъде и за следващите по-
коления. 

„Черно море вие го по-
знавате по един много не-
посредствен начин. Ние 
започнахме нашата работа 

първоначално с учените, 
защото те имат друг поглед 
върху екосистемата. Те го 
виждат чрез техните на-
учни методи и данни. Же-
ланието ни е да срещнем 
тези две гледни точки – на 
учените и на местната 
общност и те да работят 
заедно в посока на реалното 
опазване на Черно море. 
Един поддържан резерват, 
каквото е нашето предло-
жение да бъде направен, 
изцяло морски, той не е 
просто резерват, така 
както по принцип се въз-
приема понятието. В под-
държания резерват има 
поддържащи дейности, 
което означава, че има 
човешки дейности, а това 
означава запазването в 
максимална степен на при-

родата. Така в краткосро-
чен, средносрочен и дълго-
срочен план говорим за 
нарастване на популациите 
на рибите, и на биомасата. 
За това има научно доказа-
ни емпирични данни от 
много резервати от раз-
лични места по света, 
включително и с климат 
като нашия. Черно море 
има своите особености, да. 
И точно затова идеята е 
да се срещнат научните 
данни, с вашите практич-
ни такива“, каза още Вате-
ва.

Думата започнаха да 
взимат присъстващи граж-
дани, които от самото 
начало показаха, че не са 
съгласни това да се случи 
на територията на трите 
общини. От „Грийнпийс“ 

отговориха, че това не 
касае Созопол и Царево, но 
присъстващите кметове 
Тихомир Янакиев и Марин 
Киров оспориха това като 
посочиха, че и от единия 
лист информация, която 
са предоставили на общ-
ността, това се вижда. 

Представители на ри-
бари от трите общини 
говориха за това, че основ-
ният проблем тук е тра-
ленето и няколкото изо-
ставени мидени ферми и че 
заради това няма нужда да 
се създава резерват, а прос-
то отговорните инсти-
туции да си свършат рабо-
тата. Друг проблем, който 
местните видяха е, че на 
тази среща не са посочени 
никакви параметри и ре-
стрикции и попитаха как 
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Недоволство. Местните не подкрепят искането на „Грийнпийс“

Приморско, Царево и Созопол казаха 

Kaufland България откри 
първия си автомат за 
рециклиране на опаковки 
в Бургас. Той може да бъде 
намерен на паркинга на 
хипермаркета на ул. „Янко 
Комитов“ 8 в кв. „Славей-
ков“. Това е седмата стан-
ция за рециклиране на 
Kaufland в България от 
старта на пилотния про-
ект за депозитна система 
през пролетта на 2023 г.  
До момента клиентите 
на веригата са върнали над 
16.5 млн. опаковки, а сумар-
ното количество на пре-
дадените за рециклиране 
суровини възлиза на близо 
30 тона. 

На откриването при-
съства Димитър Николов, 
кмет на община Бургас, 
който приветства ини-
циативата за по-зелен 
град.

„Бургас е първият нов 
град, в който избрахме да 
сложим станция за ре-
циклиране, след пилотния 
старт на този наш проект 
през 2023 г. Активността 
на бургазлии и готовност-
та им да участват в соци-

ални проекти ни дава 
пълно основание да смята-
ме, че тук съвсем скоро ще 
имаме град-рекордьор по 
събиране на опаковки“, 
каза при откриването на 
автомата Иван Чернев, 
изпълнителен директор 
на Kaufland България.

Рециклиращата станция 
в Бургас е първата, която 
е разположена на паркинг 
на хипермаркет от вери-
гата на Kaufland. Тя е с площ 
от 50 квадратни метра, а 
разположението ѝ на пар-
кинга увеличава видимост-
та ѝ за всички преминава-
щи граждани. Машината 
има капацитет от 1 опа-
ковка в секунда, като за-
ради двойния си обхват 
може да обслужва по двама 
клиенти едновременно. 

Инициативата за обра-
тно събиране на опаковки 
цели не само да насърчи 
рециклирането, но и да 
създаде устойчиви навици 
сред клиентите. За всяка 
върната в станциите за 
рециклиране PET бутилка 
или кен клиентите полу-
чават ековаучер от 5 

стотинки, финансиран от 
Kaufland. Ваучерите могат 
да се използват на касите 
на същия хипермаркет в 
рамките на 90 дни.  

„Изплатената от ком-
панията сума за предадени 
опаковки от началото на 
проекта надвишава 800 
хил. лв. Като добавим за-
купуването и внедряване-
то на всяка една от маши-
ните, общата инвестиция 
на Kaufland в проекта е над 
2 млн. лв. Това превръща 
станциите за рециклира-
не в един от най-мащаб-
ните ни социални проекти 
в борбата за намаляване 
на пластмасата и подпо-
магане изграждането на 
навици за екологосъобраз-
но поведение в нашите 
клиенти“, добави Иван 
Чернев. 

От края на септември 
клиентите на Kaufland 
България могат да дарят 
сумата от върнатите 
пластмасови бутилки и 
алуминиеви кенове в полза 
на Българския Червен кръст 
(БЧК). Достатъчно е само 
да активират бутон "Да-

рение", за да подкрепят 
дейността на най-голяма-
та хуманитарна организа-
ция у нас. Така сумата от 
рециклираните опаковки 
ще се насочи за подпомага-
не на хуманитарни дейнос-
ти, оказване на помощ при 
кризисни ситуации и под-
крепа на уязвими хора.

С новооткрития рецик-
латор броят на автома-
тите в страната става 
седем. Останалите са 
разположени в София (бул. 
„Царица Йоанна“ №97, ул. 
„Филип Аврамов“ №3 и бул. 
„Ген. Тотлебен“ №36), 
Пловдив (бул. „Цариградско 
шосе“ №94 и ул. „Брезовско 
шосе“ №127) и Варна (ул. 
„Д-р Петър Скорчев“ №2).

В тях хората могат да 
предават пластмасови 
бутилки до 3 литра от 
PET материал и метални 
кенове. Важно е да се знае, 
че не се приемат пласт-
масови бутилки от млеч-
ни продукти, боза, олио, 
зехтин и оцет, както и 
бутилки и кенове, които 
съдържат течности или 
са смачкани и замърсени.

Kaufland откри нов автомат за приемане на опаковки 
от бутилки и кенове в Бургас

На срещата освен жители на Приморско, присъстваха и хора от Царево и Созопол        ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

 Кметовете на общините Царево, Приморско и Созопол – Марин Киров (вляво), Иван Гайков (в 
средата) и Тихомир Янакиев (вдясно) зададоха въпроси, на които не получиха отговори

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Пускаш бутилка – получаваш ваучер – това демонстрираха 
изпълнителният директор на Kaufland България Иван Чернев и 
кметът Димитър Николов                 ФОТО: KAUFLAND БЪЛГАРИЯ

Първият 
автомат за 
рециклиране 
на опаковки 
в Бургас е в 
Kaufland
ФОТО: KAUFLAND 
БЪЛГАРИЯ
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„не“ на идеята за морски резерват
да се съгласят с нещо тол-
кова неизвестно. 

Кметовете застанаха 
зад съгражданите си

Основните притеснения, 
изказани и от кметовете 
са, че няма да се засегне 
само рибарската дейност, 
а и много други, касаещи 
туризма, откъдето е ос-
новният поминък на мест-
ното население. Иван 
Гайков и Марин Киров да-
доха за примери случилото 
се с резерват „Ропотамо“ 
и защитената местност 

„Корал“, но от „Грийнпийс“ 
репликираха, че това няма 
общо с резерват „Маслен 
нос“. 

Разговорите продължи-
ха още в тази посока, като 
в крайна сметка край на 
срещата дадоха жителите 
на трите общини и градо-
началниците, които напус-
наха заседателната зала в 
Приморско. 

Кметовете на трите 
общини Приморско, Царе-
во и Созопол Иван Гайков, 
Марин Киров и Тихомир 
Янакиев коментираха пред 
журналисти след това, че 

при такъв развой на сре-
щата едва ли ще има ини-
циирана следваща подобна. 
Тримата бяха доста ак-
тивни по време на разго-
ворите и категорично 
подкрепиха съгражданите 
си. Южното Черноморие 
има горчив опит със защи-
тени зони и градоначални-
ците дадоха гласност на 
това.

Гайков, Киров и Янакиев 
се обединиха около това 
по-скоро от „Грийнпийс“ 
да окажат необходимия 
натиск със справянето с 
този проблема с тралене-

то като сезират инсти-
туциите и обявиха, че са 
готови на пълна подкрепа 
в такива действия. Но 
резерват, засягащ толко-
ва много човешка дейност 
– не. Ако е на 5-10 мили на-
вътре в морето, тогава 
според тях няма да има 
проблем, но не и когато 
стига до бреговете на 
трите общини. 

Със сигурност темата 
стана още по-гореща, като 
предстои да видим кога и 
каква идея точно ще внесат 
в МОСВ природозащитни-
ците.

Кметът на Созопол на 
свой ред коментира, че не 
е получил отговор защо 
точно тук са избрали да е 
този първи морски резер-
ват, а не в Иракли пример-
но. 

„Какви са критериите, 
за да изберат точно тази 
зона и спрямо кои други 
зони са я сравнявали, за да 
вземат решението, което 
предлагат. Отвътре бу-

шува в мен едно притесне-
ние, че точно през такива 
срещи те ще кажат: „Ето, 
виждате ли? Те не обичат 
природата!“. Напротив ние 
си я обичаме. Аз 52 години 
живея в Созопол и толкова 
години се боря този град 
да е хубав и чист. Няма кой 
да обича повече родното 
си място от всеки един от 
нас. Аз съм дълбоко сигурен, 
че няма как вие да дойдете 
от София и да ми кажете, 
че обичате Царево, При-
морско или Созопол повече, 
отколкото ние си ги оби-
чаме. Затова подходът, 
който те прилагат, е извън 
всякакво съмнение грешен. 
По този начин се казва, че 
действията им се легити-
мират, срещайки се с по 
един-двама души. Видяхте 
едно мнозинство – хора от 

различни прослойки и 

бизнеси казаха „не“. Ето 
това е среща. Правилно 
поискаха хората да се води 
протокол на срещата, за 
да може да се отчете кол-
ко души са били, какво се е 
казало, какво се е предло-
жило, имало ли е позитив-
ни, негативни. Кметовете 
ги питахме и за оценката 
за въздействие, а тя включ-
ва в себе си икономическия 
аспект“, каза той.

Според него ИАРА е ин-
ституцията, която тряб-
ва да следи за дънното 
тралене, което е забране-
но в Европейския съюз и 
никъде не се прилага. 

„Нека от „Грийнпийс“ 
бъдат така добри и да на-
стояват на отговорните 
институции да се справят 
с това. Законите трябва 
да се спазват“, каза Янаки-
ев.

Кметът на община Царево 
Марин Киров отбеляза, че не 
е правилен подходът на при-
родозащитниците и опитът 
такава идея да се приеме през 
институциите.

„На място не ни предос-

тавиха категорични и ефи-
касни доклади. Непрекъснато 
казваха, че се доработва. 
Нито веднъж, когато се 
прокарва защитена зона, 
процесът не е съпроводен от 
представяне на доклад за 
оценката на въздействието 
на тази зона върху нормалния 
живот в съответната об-
щина. Тук съвсем нормално 
идва позицията на трите 
общини, че ние сме против 
резерват „Маслен нос“. По 
време на самото обсъждане 
си позволиха да кажат, че 
Созопол и Царево не са засег-
нати от зоната. Те предлагат 
карта, в която Лозенец, 

части от Созопол са в зо-
ната, но казват: „Вие 

какво се обаждате? Вие не сте 
засегнати!“. Дори и да не сме 
засегнати, няма да оставим 
Община Приморско сама в 
тази битка, защото дълги 
години Община Царево беше 
сама в битката с екологич-
ните организации. Ние имаме 
ужасно лош опит със зоната 
около плаж „Корал“, която 
отпадна в съда като незако-
носъобразна, защото се 
бързаше. По същия начин се 
бързаше и за сухопътна за-
щитена зона „Корал“. Там пък 
се оказа, че екологичният 
доклад е съвсем нелегитимен 
и оспорен от всички участни-
ци в процеса. Когато видяха, 
че не могат да прекарат за-
щитена територия около 

„Корал“, директно ни нака-
заха законово като прокара-
ха 500-метрова забрана за 
строителство в Лозенец. 
Това накърни правото на 
собственост на над 300 соб-
ственици на имоти и ощети 
общината с 600  000 лева. И 
когато ние изложим всички 
тези доводи защо сме против, 
имаме недоверие, защото те 
не са ни представили адек-
ватни документи, те най-
високомерно ни казват: „Ама 
вие нищо не казахте за морския 
резерват“. Напротив, казвам 
го – нямаме отговори на това 
защо точно тук, защо на 
място, където има три раз-
вити общини, а не на Иракли 
примерно, където няма об-

щина“, заяви кметът на 
Царево.

По думите му, наблюдава-
ме поредния опит за прокар-
ване идеята за резерват чрез 
конкретни концерти и съби-
тия в София.

„Именно там са събрали 
15  000 подписа и казват, че 
подписката е желание на 
българите. Не е адекватно да 
си играем такива игрички – да 
затваряме пътища с протест, 
трите общини да събираме 
подписи. Че ние ще извадим 
подписка с 40 000 души тога-
ва. Затова искахме тази 
среща, да се проведе на поле-
то на аргументите, но те 
нямат такива. Те отново 
казват, че понеже местните 

сме глупави и не разбираме 
как да си запазим природата 
и рибата, затова те ще го 
направят вместо нас. Рибар-
ската общност е категорич-
но против и ние като граж-
дани и хора, които имаме 
визия – и трите общини ис-
каме да развиваме пристани-
ща и лодкостоянки, е нормал-
но да сме против“, посочи 
Киров и добави:

„Аз съм абсолютно убеден, 
че след тази среща те няма да 
поискат повече да се срещнат 
с местните хора и ще използ-
ват добре познатата ни теза, 
че „арогантните кметове и 
глупавата местна общност 
не разбират от екология и ние 
трябва да им помогнем“.

„Това, което провокира 
нашия интерес срещата да 
бъде проведена в толкова ши-
рок мащаб, бяха последовател-
ните и добре обмислени дейст-
вия от тяхна страна, касаещи 
позициониране през различни 
медии и спекулирането с една 
шамандура, олицетворяваща 
чистотата на Черно море. Мен 
лично това ме засегна, тъй 
като се цитираше територия 
– мидена ферма на територия-
та на община Приморско. След 
като разбрах, че Басейнова 
дирекция не успява да намери 
собственика, за да го накара да 
изчисти и останалите четири 
шамандури, ние с част от ри-
барската общност решихме на 
доброволни начала да почистим 
конкретното място. В това 
време се чухме с „Грийнпийс“, 
за да им заострим вниманието, 
че проблемът ще бъде решен. 
Тогава разбрахме, че те са вхо-
дирали тяхно предложение за 

създаване на първи морски 
резерват в България. Предвид 
обхвата на територията и 
предвид рестрикциите в тази 
зона, това не ни остави равно-
душни. Тази среща беше про-
вокирана най-вече от факта, 
че предходни срещи са се случ-
вали в много по-тесен кръг с 
един рибар и представител 
на друга асоциация. Такива 
срещи е имало през юли, 
трябваше да се случи и 
септември“, заяви Гайков.

По думите му катего-
рично е дадено становище не 
само от хората в Приморско, 
но и от тези в Царево и Созопол, 
че са против създаването на 
такъв резерват. 

„Нашата територия около 
40% е защитена. Имаме резер-
вати, стопанисваме ги много 
добре, но отнемане на възмож-
ностите за воден туризъм, 
водни спортове и въобще 
перспективите за туристи-

чески курорти, които са на-
ционални, няма как да допуснем 
това. С лека ръка и с една ли-
нийка да ни заградят. Няма да 
допуснем да се случи същото, 
което се случи и в община Ца-
рево“, категоричен бе той и 
добави:

„Фактът, че след поредица 
от разговори, които водя с тях, 
прекроиха линиите толкова 
лесно… Ами направо да ги мах-
нат“.

Мартин Томов и Кремена Ватева от „Грийнпийс“ не успяха да 
убедят местните защо е необходим такъв резерват

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Тихомир Янакиев, кмет на община Созопол: 

Не можеш да дойдеш от София и  
да кажеш, че обичаш морето повече от нас

Иван Гайков, кмет на община Приморско: 
Няма да допуснем да се случи същото, 
което стана в община Царево

Марин Киров, кмет на община Царево: 

Искахме тази среща да се проведе на полето на аргументите
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СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

През първата година от 
мандат 2023 – 2027 година на 
кметовете в Бургаска област 
и местните администрации 
се наложи да работят във 
време на безпрецедентна 
политическа криза – непре-
къснати избори, смяна на 
администрация в централ-
ната власт, стопиране на 
проекти и програми, липса 
на финансиране. Все още 
местната власт успява да е 
стабилен стълб и е близо до 
гражданите, прави всичко 
възможно да не се усеща дес-
табилизация и политическо-
то безвремие на местно ниво. 

Какво свършиха и какво не 
успяха в тази една година, 
попитахме кметовете от 
региона.

За първи път в стола на 
кмета като новобранци вля-
зоха кметовете на Царево, 
Приморско, Сунгурларе и 
Руен. Кметовете там обаче 
имаха управленчески опит в 
местната администрация и 
трябваше спешно да се до-
казват, че са добри управлен-
ци и не забавиха темпото на 
общините. 

В останалите общини 
жителите преизбраха кме-
товете си, повечето с поред-
ни мандати. Макар и в неси-
гурната обстановка на 
перманентни избори и слу-

жебни правителства, тях-
ната рутина и опит им по-
м о г н а х а  д а  п р о д ъ л ж а т 
работата си без сътресения. 
Почти в края на отиващата 
си година е време е за равно-
сметка. Самите кметове се 
изненадаха колко много е 
свършено през тази една 
година, но ние ви предлагаме 
някои от акцентите, което 
те споделиха пред екип на 
„Черноморски фар“

В Царево – трябваше  
да се справят с 

последици от бедствие 
и да надграждат важни 

проекти

Измина една изключител-

но, интересна, трудна, но 
динамична и успешна година 
за Царево, така обобщи пър-
вата година от мандата си 
като кмет Марин Киров. 
Тази година трябваше да е 
белязана само с възстановя-
ването от бедствието, по-
криването на щетите от 
него, община Царево продъл-
жава да очаква още средства 
от междуведомствената 
комисия, както и връщането 
на средства, които е вложи-
ла в някои от обектите. Но 
освен това успяхме да работим 
по други ключови обекти. 
Средствата по проектите, 
които сме успели да привле-
чем, са на стойност над 37 
млн. лева – говорим за струк-
туроопределящи обекти, 
които затвърждават общи-
ната като добро място за 
живеене освен като турис-
тически център. Изгражда-
ме пътища до няколко насе-
лени места, изграждаме 
медицински център, започ-
ваме многофункционална 
спортна зала, изградихме 
водопровод в село Варвара, 
проектираме две пречиства-
телни станции във Варвара 
и Синеморец, проектираме 
нова училищна сграда в Царе-
во.

Ще проектираме водопро-
води по всички населени 

места, имаме проектна го-
товност за две лодкостоян-
ки в Лозенец и Ахтопол и 
ново пристанище в Царево и 
това само за едно година. 
Това са обекти, изготвени в 
настоящата година, похвали 
се кметът.

Имахме няколко преходни 
– пътят за село Фазаново, 
започнат в предишния мандат. 
Той вече е завършен, другият 
е за отоплителна система 
на детската градина и сани-
ране на сградата на проти-
вопожарната служба.

Средствата, които бяха 
събрани в дарителската 
сметка, са разпределени от 
комисия – прозрачно и гласу-
вани от Общинския съвет. 
Отпуснати са само на мест-
ни хора, общината не се е 
възползвала от тях.  

Все още се работи се по 
трите градски моста, двата 
язовира. Остава държавата 
да ни върне над 1 млн. лева, 
които сме изразходили. 

Почти на финален етап 
сме, казва още Киров.

По думите му политиче-
ската криза се отразява 
драматично на община Царе-
во. Тя е потърпевша и от 
законопроекти и политиче-
ски договорки. „Не ни стиг-
наха бедствие, липсващи 
средства и  разрушена инфра-

структура, но се приеха 
промени в ЗУЧКР, които за-
браняват строителство на 
500 метра около плаж Корал. 
Това означава, че в Лозенец 
отпадна предназначението 
на 300 имота и общината 
загуби 600 000 лева от данъци 
и такси, а не се предвиди 
обезщетение за община и 
собственици.

Сега всички общини рабо-
тим в ситуацията на стрес-
тест дали ще се увеличи 
минималната работна запла-
та, или не, коментира Киров 
ситуацията в държавата и 
как тя се отразява на мест-
ната власт. 

Основен приоритет и през 
следващата 2025 година за 
него е администрацията да 
запази доброто отношение 

Равносметка. Какво свършиха общинските кметове 
през първата година от мандат 2023 – 2027

ДОНА МИТЕВА

През първата година от 
третия си мандат кметът 
на община Камено Жельо 
Вардунски казва, че е свърше-
на много работа, има и неща, 
по които продължава да се 
работи. „В началото, когато 
имаше правителство и пар-
ламент и бяха гласувани 
средства за капиталовите 
програми на общините. Това 
ни развърза много ръцете. 
Освен това събираемостта 
на данъците при нас е много 
добра и аз съм много доволен. 
Това ни позволи да работим 
здраво“, казва той.

По негови думи политиче-
ската криза все още не се 
усеща в момента, но се при-
теснява, и то за обозримото 
бъдеще. „Трябваше вече да 
има някакъв проектобюджет 
на държавата и в края на 
този месец или в началото 
на другия, според мен, тряб-
ваше държавният бюджет 
да бъде гласуван. Сега, както 
вървят нещата, имам тежки 
съмнения, че до края на годи-
ната бюджет няма да могат 
да приемат. Това означава, че 
и ние, общините, не можем 
да приемем. И пак ще работим 
с една дванадесета и няма да 

можем да си предвидим и 
капиталова програма за до-
година“, опасява се Вардунски.

Прогнозите му за следва-
щата година са умерени: 
„Всяка година в края си поже-
лаваме другата да е по-добра 
от тази, която си отива. Но 
аз като че ли ставам все по-
скептичен. Нямаме стабилно 
правителство. Няма минис-
терства, където да отидеш. 
Ето Програмата за развитие 
на селските региони, където 
общините участваме подоб-
ни общини по определена 
подмярка, от началото на 

годината казваха, че ще я 
отворят, след това стана 
октомври, ето мина ноември, 
пак нямаме никаква яснота 
какво ще се случва. А там 
също сме предвидили някак-
ви средства. Обещали сме на 
гражданите, че ще им се 
случат улици, водопроводи, 
а още нямаме насоки. Никой 
не поема отговорност“, каз-
ва Вардунски.

По отношение на бъдещия 
бюджет кметът се притес-
нява и от това, че се вдигат 
и минималните работни 
заплати. Смущава го и неиз-
вестността за това колко 
средства ще отпусне държа-
вата за капиталовата про-
грама и критикува: „Говорим 
за самоуправление на общи-
ните. Ако имаше такова са-
моуправление, ние нямаше да 
сме зависими от държавата. 
А сега от всякъде сме зависи-
ми. Ще ни дадат ли допълва-
ща субсидия. Само вдигането 
на минималната работна 
заплата ще ни коства не по-
малко от 250 - 300 хиляди 
лева, защото има доста об-
щински служители на мини-
мална работна заплата. А 
като се вдигне тя, трябва да 
се вдигнат и другите, защото 
тя ще ги настигне. А още 
дори не е приета каква ще е 

минималната работна запла-
та. Какви предвиждания да 
се правят?“, ядосва се кметът.

Както за доста негови 
колеги, така и за него най-
болезнен си остава проблемът 
с водоснабдяването, и то 
най-вече на селата, а и на 
самото Камено.

„На всички срещи с ВиК 
сектора съм казвал, че много 
е важно да се подменят до-
веждащите водопроводи до 
населените места. А те 
казват сменяйте водопро-
водите в селата – да и те 
трябва да се сменят. Но като 

се пукне в селото един водо-
провод – веднага се вижда и 
се отстранява аварията, а 
като има авария на довежда-
щия някъде из полето, имали 
сме случаи комбайнът да 
затъне цял и тогава да се 
разбере, че там има авария. 
Не се знае какво огромно 
количество вода е изтекла. 
Огромните загуби идват от 
довеждащите. А според мен 
далеч по-лесен е ремонтът 
на тях. Язовирите ни се 
празнят от това, че изтича 
от довеждащите водопро-
води. Това е проблемът за 

цялата страна.
Преди дни имахме сериозен 

проблем с водоснабдяване на 
четири села. Щяхме да мина-
ваме на сериозен режим и се 
оказа, че има три аварии 
извън населените места. 
Отстраниха ги и селата си 
имат вода“, дава пример 
Вардунски.

За догодина в община Ка-
мено планират да си довършат 
връзките на четвъртоклас-
ната пътна мрежа, да се 
сменят водопроводи, да се 
работи върху инфраструк-
турата.

„
Беше динамич-
на, но и успеш-
на година

Марин Киров, кмет 
на Царево

Жельо Вардунски, кмет на община Камено:

Събираемостта на данъците при нас е много висока

Община Камено има подписани споразумения за стартирането на три значими проекта, които 
ще подобрят инфраструктурата и условията на живот в района. Първият проект включва 
изграждането на надлез по пътя Ливада – Тръстиково, който ще улесни транспортната свърза-
ност. Вторият проект е насочен към рехабилитация на пътя от Тръстиково до Константиново, 
за да осигурим по-безопасни и удобни условия за пътуване. Третият проект е реконструкция на 
водопроводната мрежа в село Полски извор.           ФОТО: ОБЩИНА КАМЕНО

Работната среща на кметове от региона с министър Коритарова         ФОТО: МРРБ

„
Обещали сме 
на гражданите, 
че ще им се 
случат улици, 
водопроводи, 
а още нямаме 
насоки

Жельо Вардунски, 
кмет на община 
Камено



5ТЕМА НА БРОЯ I   29 НОЕМВРИ – 5 ДЕКЕМВРИ 2024

за правителство
на хората и да продължи 
финансовото стабилизира-
не на общината. Другите 
цели са да се довършат 
обектите и да се повишат 
данъците и таксите в нор-
мални размери. 

Най-много се гордее, че 
започва реализация на проек-
ти в Ахтопол – нова отопли-
телна инсталация в учили-
щето, пространството 
около него и на практика 
общината осезаемо влиза в 
този град и се чувства, че 
милее за него. Най-важният 
проект е, разбира се, влиза-
нето в експлоатация на новия 
Медицински център по Юж-
ното Черноморие. 

Най-голямата 
инфраструктурна 

болка на кметовете 
от региона – 

АМ „Черно море“

Една от най-големите 
инфраструктурни болки на 
кметовете от региона са 
липсата на АМ „Черно море, 
както и четирилентови 
пътища до основните об-
щини от региона. Това ста-
на ясно по време на срещата 
на градоначалниците с ре-
гионалния министър Виоле-
та Коритарова

Кметът на Бургас Дими-
тър Николов поиска от 
министъра специален човек, 

който да се ангажира с про-
ектите и да движи проце-
дурите.

„Подготвили сме проекти 
за четирилентови пътища 
до Малко Търново, Средец, 
Царево, Айтос“, каза той.

Коритарова информира, 
че се подготвя обществена-
та поръчка за проект на 
четирилентов път между 
Бургас и Малко Търново. „За 
съжаление процедурите са 
бавни, но сме длъжни да ги 
започнем своевременно, за 
да изградим пътната ин-
фраструктура от Малко 
Търново до Дуранкулак. АПИ 
работи по изграждане и 
разширяване на трасетата 
в това направление. Важно 
е изграждането не само на 
магистралите, но и на вер-
тикалните връзки север – юг“, 
посочи министърът. 

Предстои обявяване на 
процедура за изграждане на 
обходния път на Слънчев 
бряг, част от трасето на 
републиканския път I-9.

Ще бъде създадена и ра-
ботна група между АПИ, 
МОСВ и общините за по-
бързо процедиране на тра-
сето на магистрала „Черно 
море“, стана ясно на среща-
та. В момента тече проце-
дура по ОВОС, като експер-
т и т е  р а з г л е ж д а т  д в а 
варианта за строеж на ма-
гистралата. „Когато стане 

ясно през кои общини пре-
минава трасето, когато е 
ясен обхватът му, ще напра-
вим обсъждане с кметовете 
на населените места, така 
че там да не се допуска реа-
лизиране на инвестиционни 
намерения или устройстве-
ни процедури, които след 
това ще бъдат в конфликт 
с трасето на магистралата. 
Така ще го обезпечим, защо-
то АМ „Черно море“ е много 
важна за нас. Това е затва-
ряне на магистралния пръс-
тен и Коридор 8, за който 
България работи“, комен-
тира инж. Коритарова. Инж. 
Стоян Николов, член на 
Управителния съвет на АПИ 
информира, че се работи по 
идея за възобновяване на 
проект за ремонт на Обзор-
ския проход, така че да може 
докато приключи ремонтът 
на Дюлинския проход, да има 
проектна готовност за 
Обзорския и след това да 
започне ремонт. Предвиде-
но е изграждането на трета 
лента почти в половината 
от него.

„Работим за гражданите, 
за подобряване на инфра-
структурата, за развитие 
на регионите. Бургас е един 
от важните региони, защо-
то през тази година се виж-
да ръст на туристическия 
продукт в България. Още от 
сега трябва да започнем да 

работим за следващия ту-
ристически сезон и да обез-
печим и пътната, и водната 
инфраструктура.  Вече 
имаме сключени договори за 
текущ ремонт и поддръжка 

на републиканските пътища, 
а заедно и с действията за 
основен ремонт на някои 
трасета, ще гарантираме 
безопасното движение в 
активния туристически 

сезон. За нас безопасността 
на пътната инфраструкту-
ра е приоритет и не правим 
компромиси с нашите дейст-
вия“, каза още регионалният 
министър. 

ДОНА МИТЕВА

Трудна година по отноше-
ние турбуленциите в държа-
вата, които оказват влияние 
върху работата на местната 
власт и самочувствието на 
кметовете. Така определя 
първата година от петия си 
мандат кметът на община 
Карнобат Георги Димитров.

„По-бавно решаваме някои 
проблеми. Имаме затруднения 
при реализиране на основни 
приоритети. На практика 
нямаме нереализирани про-
екти, но има забавяне в реа-
лизацията на една част от 
програмите, които са алтер-
нативните форми на финан-
сиране на общините. Говоря 
да речем за регионалната 
програма, на програмата за 
развитие на селските райони, 
където кандидатстваме за 
Местната инициативна 
група. Това се чака от земе-
делските производители и 
от общината разбира се. 
Бавно и трудно вървят на-
чинанията по т. нар. „Нацио-
нална инвестиционна про-
грама“, включена в държавния 
бюджет за 2024 г. , макар че 
тя е с хоризонт до 2026 годи-
на. Сравнително бавно вървят 
плащанията и това формира 
междуфирмена задлъжнялост“, 
коментира Димитров.

Кметът на Карнобат 
подчертава, че се изпълняват 
всички обекти по инвести-

ционната програма, които 
са заложени, но се чувства 
несигурност в това какво 
предстои, предвид случващо-
то се в държавата.

„Община Карнобат е фи-
нансово стабилна, разчитай-
ки основно на собствени 
приходи, които никак не са 
малко. Продължаваме да по-
лучаваме сравнително висо-
ка събираемост от местни-
те данъци и такси и от 
другите ни неданъчни при-
ходи. Общината разполага 

със солидна собственост, 
която много ревниво пазим. 
Избягваме разпореждане с 
нея, освен с онова, което не 
ни носи доходи. Независимо 
от това, тези доходи и собст-
вени приходи не са достатъч-
ни за всички ония начинания, 
които сме планирали да реа-
лизираме.

Към настоящия момент в 
общината се работи по про-
екти за вече над 50 милиона, 
при положение че годишният 
ни бюджет общо е 55 милиона 
лева. Останалите са или 
пари за делегирани държавни 
дейности, каквито са обра-
зованието, значителна част 
от социалните дейности и 
целеви средства, които по-
лучаваме от държавата, 
например за поддържане на 

четвъртокласната пътна 
мрежа, за капиталови разхо-
ди и т.н.“, споделя кметът 
и подчертава:

„Най-големият проект е 
водният цикъл на Карнобат. 
По националната инвести-
ционна програма, за която 
споменах, сме подали доку-
менти за около 15 милиона 
лева и една значителна част 
от тях или се работи по тях, 
или са пуснати обществени-
те поръчки“.

Димитров припомни, че 
миналата седмица кметове-
те от областта имаха среща 
с министъра на регионално-
то развитие Виолета Кори-
тарова.

„На тази среща споделих 
някои от проблемите. Не 
обвинявам в нищо Министер-

ството, просто не е нормал-
но при подадени проекти за 
7 милиарда и двеста милиона 
лева от всички общини в 
страната, тези документи 
да се обработват от екип от 
десетина човека. Това е край-
но недостатъчно, за да може 
програмата да върви по-бър-
зо. 

Вероятно има и проблеми 
с Министерството на фи-
нансите, защото тези сред-
ства, за да бъдат отпускани 
към общините, те трябва да 
бъдат събрани от преки и 
косвени данъци. Затова на-
стояваме за редовно прави-
телство, за да имаме по-дъ-
лъг хоризонт да правим 
своите планове и най-вече 
реализация на начинанията 
си“, обяснява кметът.

Община Карнобат канди-
датства по различни алтер-
нативни програми, където 
също има забавяне. По Тран-
сгранично сътрудничество 
тя попада в обхвата на про-
грамата „България – Турция“. 
„Имаме два проекта, в единия 
общината е водещ партньор, 
в другия е партньор. Там са 
Историческият музей, Ин-
ститутът по земеделие. 
Очакваме в началото на го-
дината да подпишем договор 
– на финалната права сме.

Бюрократичните забавя-
ния ще ни принудят да из-
пълняваме проекти в съкра-
тени срокове. Ще се работи 

с по-голямо напрежение“, 
обобщава Димитров.

Като най-сериозен проблем 
за следващата година кметът 
очертава довършване водния 
цикъл на глада, за да се при-
ключи с разкопаните улици, 
които създават напрежение 
сред хората. 

Разглеждайки план-смет-
ката за приходите и разхо-
дите на общината, кметът 
подчертава, че тази година 
няма да се вдига такса смет, 
но вероятно малко ще бъдат 
увеличени данъците за не-
движимо имущество. Те не са 
актуализирани през послед-
ните десет години. Увеличе-
нието няма да е драстично,  
категоричен е градоначални-
кът.

По негови думи проблеми-
те се очертават за по-след-
ващата година, когато ще 
влезе новият начин на опре-
деляне на такса смет. „Ако 
бъде отчетено, че замърси-
телят плаща – повечето 
отпадъци се генерират от 
битовия сектор, защото в 
момента облагаме в по-голя-
ма степен фирмите и про-
мишлените предприятия. 
Макар тази година почти 
изравнихме съотношението 
на събраните суми. Те са 46 
– 47 за битовия сектор и 53 
– 54 за промишлените пред-
приятия. При положение че 
преди две години съотноше-
нието бе 70 към 30.

Георги Димитров, кмет на община Карнобат:

Община Карнобат е финансово стабилна, разчитайки основно на собствени приходи

Завършиха основните дейности по реновирането на пътя от село Велика до село Фазаново.
Един проект от изключителна важност за местните хора и такъв напълно описващ полити-
ката на местната власт – да отвори туризма към Странджа, където е скрито съкровище от 
традиции, бит и култура

Започна об-
новяването 
на двора на 
детска градина 
в град Ахтопол

60 000 лв. инвестира община Карнобат в основен ремонт на 
пет детски площадки на територията на града

ФОТО: KARNOBAT-VOICE

„
Не е нормално 
при подадени 
проекти за 7 
милиарда и 
двеста мили-
она лева от 
всички общини 
в страната, 
тези докумен-
ти да се обра-
ботват от 
екип от десе-
тина човека

Георги Димитров, 
кмет на община 
Карнобат



Николай Димитров, кмет на община Несебър:

Цялата ни политика е насочена към 
качествена промяна на живот в общината 
ИНТЕРВЮ НА  
СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

– Каква е равносметката 
за първата една година от 
новия мандат – по-бавно или 
по-скоростно е темпото за 
развитието на общината?

– Проектите на Община 
Несебър са свързани със 
стремежа на общинското 
ръководство към качестве-
на промяна на условията на 
живот и развитие за граж-
даните на общината. По 
тази линия успешно реали-
зирахме втория етап от 
реконструкцията и облаго-
родяване на улица „Първа“ – 
главна пътна артерия, 
свързваща Несебър с най-го-
лемия курортен комплекс 
Слънчев бряг. Бяха направени 
значителни подобрения в 
образователната среда на 
територията на общината. 
В училището в Свети Влас 
вече има модерно и впечат-
ляващо със своята много-
функционалност спортно 
игрище. Този спортен център 
на открито е с оборудване, 
което позволява игрището 
да се използва мултифунк-
ционално – за футбол, волей-
бол и баскетбол. В перифе-
рията на новоизградената 

площадка са разположени 6 
зони, всяка предоставяща 
допълнителни възможности 
за привличане на вниманието 
и интереса на децата на те-
ма спорт. В началото на 
този месец завърши изпъл-
нението на проекта за „Из-
следователски център на 
открито“ в ОУ „Св. св. Кирил 
и Методий“ – с. Равда. Той 
разполага с кътове с различ-
но оборудване и функционал-
ни зони, чрез които се спо-
собства обучението на 
децата в три направления: 
преживявания на открито, 
екологично образование, 
личностно и социално разви-
тие. Това е втората морска 
стая на открито в училище 
на наша територия, след 
като изградихме такава 
класна стая в СУ „Любен 
Каравелов“ през 2023 г. Ново-
реализираният проект раз-
вива не само образователни, 
но и когнитивни, и емоцио-
нални познания.

Един от проектите, по 
които в момента се работи, 
е подземният паркинг в 
двора на общежитието към 
СУ „Любен Каравелов“ в Не-
себър. В проекта е залегнало 
значително увеличаване на 
местата за престой на МПС-
та, като съоръжението ще 

разполага със санитарни 
възли, стълбища и асансьор.

Преди дни започнахме из-
граждането на един дълго-
очакван от жителите на 
Несебър проект – модерен 
плувен басейн с размери, 
подходящи за провеждане на 
плувни състезания и с въз-
можност за развитие на 
тренировъчна и спортна 
дейност. Към обекта е пред-
виден паркинг с около 30 
места с подходящо осветле-
ние и озеленяване.

Община Несебър строи и 
нов археологически музей в 
гр. Обзор. Сградата ще е 
двуетажна и ще разполага с 
две експозиционни зали, хра-
нилище и работни помещения. 
Това е проект, който осъ-
ществяваме в името на ис-
торията, науката, култура-
та и популяризирането на 
едно от най-древните селища 
в България – Обзор.

Реставрацията и поддръж-
ката на паметниците на 
културата и тяхното опаз-
ване и популяризация са 
главна задача в политиката 
на няколко поколения управ-
ници на Несебър. В тази 
връзка реализирахме проекта 
за обновление на Етнографски 
музей в Стария Несебър през 
изминалата година.

Община Несебър работи 
по облагородяването на още 
един курортен град – Свети 
Влас. Там започнахме изграж-
дането на втория етап на 
Спортно-рекреативния парк. 
Проектът представлява 
зона със спортни съоръжения, 
включваща градския стадион 
в Свети Влас, в горната част 
на който ще се изградят две 
игрища – мини футболно с 
изкуствена трева и комбини-
рано за баскетбол и волейбол.

– Как се отразява поли-
тическата криза на мест-
ната власт?

– Липсата на редовно пра-
вителство внася известна 
несигурност и в работата на 
общините. Местната власт 
работи с обичайното си 
темпо и изпълнява ангажи-
мента си към общественост-
та и поетата към граждани-
те отговорност, свързана с 
подобрения на средата за 
бизнес, качество на живот и 
устойчиво развитие.

– Кои са приоритетите 
за 2025?

– Усилията ни ще бъдат 
насочени към изпълнението 
на всички започнати проекти 
в транспортната, образова-
телната, спортната и кул-
турната инфраструктура. 
Някои от изброените по-
горе обекти са сред тези, по 
които Общинска администра-
ция ще работи и през 2025 г. 
Предстоящите проекти, 
които сме заложили за из-
пълнение, са скейтпарк в 
Несебър, Многофукнционал-
ната сграда в Равда, разши-
рение на материалната база 
на СУ „Любен Каравелов“, за 
да може всички ученици да 

преминат на едносменно 
обучение, изграждане на 
два физкултурни сало-
на в училищата в с. 
Оризаре и с. Гюльовца 
и на спортни площадки 
в с. Равда.

– Какъв бюджет ще 
приемете за следващата 
година и кои ще са при-
оритетите?

– Към насто-
ящия момент аз 
и моите колеги 
сме се фокуси-
р а л и  в ъ р х у 
изпълнението 
на настоящия. 
След приемане 
на държавния бюджет ще 
може да определим рамката 
и на общинския бюджет за 
2025 г., като средствата ще 
бъдат заложени съобразно 
приоритетните ни полити-
ки в социалната сфера, 
здравеопазването, образо-
ванието, културата стро-
ителството и др.

– С кой реализиран про- 
ект през тази година се 
гордеете най-много?

– Повод за гордост са две-
те реализирани многофунк-
ционални сгради с общест-
вено предназначение в с. 
Оризаре и с. Тънково. И двете 
са номинации на Община 
Несебър в конкурса „Сграда 
на годината“ в категория 
„Социална инфраструктура, 
култура и образование“ за 
тази година. Несебър е сред 
малкото общини, инвести-
ращи в строителството на 
сграден фонд с обществено 
предназначение и културно-
образователни функции, 
които целят подобряване на 

културния и социалния живот 
в съставните селища.

Друг реализиран проект, 
част от дългосрочната ни 
политика за подобряване на 
транспортната инфраструк-
тура, е вторият етап от 
реконструкцията и облаго-
родяване на улица „Първа“. 
Предстои да изпълним и 
третия етап от този важен 
и значим за бизнеса, иконо-
миката и туризма проект.

Важен не само за нас, но и 
за всички посетители и ту-
ристи на нашия град е и из-
пълненият проект за обно-
вление на Етнографския 
музей в Стария Несебър. 
Сградата, един от символите 
на полуострова, отново е 
отворена за посетители, 
които могат да се потопят 
в историята чрез постоян-
ната етнографска експозиция, 
организирана в тематични 
кътове, чрез обновената 
музейна сбирка с много нови 
експонати и интерактивни 
дейности.
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Социална инфраструктура. Повод за гордост са двете многофункционални сгради в Оризаре и Тънково

ГЕОРГИ РУСИНОВ

„Първата година от новия 
мандат бе интензивна и ан-
гажирана с множество про-
екти.“ Това заяви пред „Чер-
номорски фар“ кметът на 
община Малко Търново 
Илиян Янчев. 

„Оценката трябва да я 
дадат хората. Общо взето 
годините си минават много 
бързо в работна атмосфера. 
Тази една година не я усетих 
кога мина. Но можем да се 
похвалим с неща, които сме 
свършили“, каза той.

Основен акцент в работа-
та на кмета и екипа му през 
годината е бил върху решава-
нето на сериозния проблем с 
остарялата ВиК инфраструк-
тура. Янчев обясни, че със-
тоянието на тръбите, което 
е причина за постоянни аварии, 
изисква незабавни действия. 

„Където и да започнем да 
правим ремонт, тръбите 
излизат на около 35 - 40 сан-

тиметра, изключително 
остарели и амортизирали, с 
много аварии. Хората са пра-
ви – ремонт на ремонта се 
случва, но трябва да се напра-
ви, за да можем после да оп-
равим улиците и тротоари-
те“, сподели той.

Общината се е насочила 
към мащабна подмяна на во-
допроводната мрежа във 
всяко село и в града, финан-

сирана основно чрез европей-
ски програми, за да се избегне 
увеличаване на цените на 
водата, ако това се прави от 
ВиК-Бургас, които калкулират 
инвестициите си в таксите 
за потребителите. 

„В Граматиково в момента 
правим цялата ВиК. Преди 
това в Звездец. По национал-
ната програма правим в Ев-
ренозово, Младежко – все 
села, където има потенциал 
за развитието на туризма, 
но когато има недостиг на 
вода и липса на канализация, 
няма как да се случат нещата“, 
обясни Янчев. 

Той допълни, че подготвят 
проект за Визица, а в Забер-
ново вече има изградено ВиК. 
В Малко Търново също се 
работи по ВиК мрежата, след 
което се възстановяват 
тротоарите и асфалта. 

„Да, заради това малко 
закъсняхме и в този сезон 
правим ремонти. Хората имат 
претенции и са прави, но в 
крайна сметка по-добре е да 

стане, отколкото да го ос-
тавяме за догодина в тази 
несигурна обстановка“, до-
пълни кметът.

През годината е направен 
и цялостен ремонт на учи-
лището в града, включващ 
ново осветление, саниране и 
подмяна на дограмата, а в 
момента се ремонтират и 
двата спортни салона. 

„Искрено се надявам учи-
телите и децата да са довол-
ни“, каза Янчев.

Кметът изрази тревога 
от политическата неста-
билност, която затруднява 
планирането и изпълнението 
на проекти. 

„Не можеш да направиш 
дългосрочен план и да го гониш. 
То председател на Народното 
събрание не могат да изберат, 
а какво да говорим за работа-
та“, каза той. 

Липсата на средства също 
е сериозен проблем за малка-
та община, което ще се от-
рази и в плащането на запла-
тите. 

„Много е трудно за малки 
общини като нашата в края 
на годината. В друго време 
ползвахме един механизъм, в 
който взимахме безлихвен 
кредит, за да можем да платим 
заплатите и след това го 
връщахме. Тази година от 
Министерство на финансите 
ми отказаха с обяснението, 
че няма средства. 500  000 
лева ли няма? Сега се налага 
да обяснявам на колегите, а 
те да обясняват на внуците 
си, че Дядо Коледа ще закъснее 
и ще дойде през януари. Това 
е тъжното и ненормалното“, 
подчерта той.

Въпреки трудностите, 
Янчев изрази надежда за по-
добра година и призова към 
съхраняване на традициите 
и връщане към спокойстви-
ето и човечността. 

„В крайна сметка искрено 
се надявам за новата година да 
си пожелаем здраве, хубави 
неща да се случват на хората, 
защото ние сме толкова от-
далечен край. Възрастните 

хора искат най-вече спокойствие. 
Такова няма обаче, когато 
всеки ден те заливат с черни 
новини – боища, катастрофи. 
Измени се сякаш психиката ни. 
Хората си контактуваха на-
времето, бяха близки един с 
друг. Сега масово виждам едно 
отчуждение и озлобление. 
Това, което не беше типично 
за българина и за хората от 
Странджа. Та искрено се надя-
вам това да изчезне, както е 
дошло. Да се спре с тези запад-
ни влияния, защото си имаме 
достатъчно хубави традиции, 
обичаи и легенди. Всичко това, 
което ни прави най-вече стран-
джанци и българи. Нека това 
да си пазим. Не можем да кажем, 
че нищо хубаво не се случва, 
затова трябва да се радваме и 
на това. Аз мисля, че всяка 
следваща година ще бъде по-
добра. Искрено се надявам да 
спрем да говорим за войни, за 
насилие, а повече за неща, кои-
то можем да ги заложим и да 
знаем, че ще ги свършим“, каза 
градоначалникът.

Илиян Янчев, кмет на община Малко Търново: 

ВиК инфраструктурата ни е приоритет
„
Много е труд-
но за малки 
общини като 
нашата в края 
на годината

Илиян Янчев, 
кмет на община 
Малко Търново

Етнографски музей Сграда Тънково Сграда Оризаре

Николай 
Димитров
ФОТО: ЛИЧЕН 
АРХИВ
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На тържествена церемония наградиха 
победителите в Седмото национално 

състезание по писмен превод

Екипът за ключови 
компетентности на 
учителите по чужди 

езици в СУ "Никола Й. Ва-
пцаров", ръководен от Ана 
Стойчева и лично от ди-
ректора на училището 
Ирина Вътева, за седма 
поредна година организира 
състезание по писмен пре-
вод. Състезанието се 
провежда по повод Евро-
пейския ден на езиците, 26 
септември, и Международ-
ния ден на преводача - 30 
септември. Целта е попу-
ляризиране на преводаче-
ската дейност и открива-
не на таланти в областта 
на писмения превод. 

Церемонията по награж-
даването на 27 ноември т.г. 
беше под патронажа на 
кмета Васил Едрев и за 
поредна година беше орга-
низирана от Община Айтос 
и СУ „Никола Йонков Ва-
пцаров“ в Заседателната 
зала на Общината. Гости 
на събитието бяха Жанета 
Димитрова, старши експерт 
„Чужди езици“ в РУО - Бур-
гас и Здравко Димов – ди-
ректор на Вечерна гимназия 
– Бургас, който е сред ор-
ганизаторите на първите 
издания на състезанието. 
Жанета Димитрова поз-
драви училището за ини-
циативата, както и за 
усилията да превърне 
състезанието в традиция. 
От свое име и от името на 
Петя Петрова – началник 
на РУО - Бургас, Димитро-
ва поздрави участниците 
за смелостта да се впуснат 
в преводаческото изкуство. 
„Чрез него вие не само по-
казвате своите знания в 
двата езика – родния и 
чуждия, но също така 
опознавате традициите 
и мирогледа на носителите 
на тези езици. Пожелавам 
ви увереността и ентуси-
азмът да ви съпътстват 
във всички бъдещи начи-
нания и да покорявате 
нови върхове“, заяви Дими-
трова.

Ще припомним, че пър-
вите две издания бяха 
вътрешноучилищни, тре-

тото и четвъртото – с 
участие на училища от 
Айтос и с. Пирне. Броят на 
участниците непрекъсна-
то растеше в годините, 
така че последните две 
издания са вече национални. 
Тази година участваха 350 
ученици от VII до XII клас, 
от 28 училища в България 
– своеобразен рекорд, кой-
то, по думите на директо-
ра Ирина Вътева, със си-

гурност ще бъде подобрен 
догодина.

Вътева благодари на 
кмета Васил Едрев, че за 
поредна година посреща с 
внимание участниците и 
техните ръководители в 
Община Айтос, и че моти-
вира за още успехи младите, 
любознателни, знаещи и 
можещи ученици и техните 
учители. Директорът на 
СУ „Никола Вапцаров“ сър-

дечно благодари и на Жа-
нета Димитрова за при-
съствието, уважението и 
подкрепата на всички 
училищни прояви. „Поздра-
вявам всички и приветствам 
с добре дошли нашите 
гости от Нова Загора и 
Стара Загора. Поздравявам 
колегите от СУ „Никола 
Й. Вапцаров“, както и гос-
тите със смелостта да се 
явяват на това Седмо 

състезание по писмен пре-
вод. Ние често го наричаме 
нашето „начинание“, но 
всъщност то вече се пре-
връща в традиция. Надявам 
се да продължим тази 
традиция, да сме живи и 
здрави, да организираме и 
осмо, и девето и т.н. изда-
ния. Респект, поклон към 
всички учители, които са 
подготвили тези знаещи 
ученици. Поздравления и 
за нашия екип за ключови 
компетентности по чуж-
ди езици на СУ „Никола Й. 
Вапцаров“, които наисти-
на се справиха отлично с 
организацията и оценява-
нето. Те бяха подкрепяни 
и от нашия колега Здравко 
Димов, който вече е дирек-
тор на Вечерната гимназия 
в Бургас. Той е вапцаровец 
завинаги, затова е тук. 
Моето послание към всич-
ки е: „Изучавайте чужди 
езици“, заяви още Ирина 
Вътева.

Кметът Васил Едрев 
пожела на участниците да 
надграждат знанията си 
по чужди езици. „Защото 
не толкова Шенген, а до-
брото владеене на чужди 
езици вдига пред всеки от 
вас бариерата към Европа 
и света“, заяви градоначал-
никът и поднесе благодар-
ност към преподаватели-
те по чужди езици. „Точно 
преди една година тук, в 
тази зала, си пожелахме в 
състезанието по писмен 

превод да се включат още 
участници и още училища 
от страната. И това се 
случи - 350 участници от 
28 училища! Поздравявам 
Ви, г-жо Вътева – Вас, и 
преподавателите по чуж-
ди езици в Средно училище 
„Никола Й. Вапцаров“!“, 
заяви още кметът.

Екипът за ключови ком-
петентности на учите-
лите по чужди езици в СУ 
"Никола Й. Вапцаров", 
който оценяваше преводи-
те, беше в състав Ана 
Стойчева, преподавател 
по английски език – пред-
седател, и членове Стоян-
ка Костова, преподавател 
по руски език, Златина 
Милева – преподавател по 
английски език, Галя Куца-
рова, преподавател по руски 
и английски език, Галина 
Авренлиева – преподавател 
по английски език, Паулина 
Иванова, преподавател по 
английски език, Весела 
Захариева – преподавател 
по английски език. От 
екипа признаха, че им е 
било изключително труд-
но да подредят класацията, 
тъй като тази година 
всички участници са се 
представили на ниво. 

В състезанието по ан-
глийски език първо място 
журито присъди на Ана-
стасия Цветелинова 
Цветкова от СУ „Христо 
Ботев“, град Нова Загора, 
и на Виктория Евгениева 
Якуб от Варна.Три втори 
и три трети награди е 
присъдило журито в този 
раздел.

В надпреварата по руски 
език първото място е за 
Елица Пламенова Михнева 
от Велико Търново. На 
второ място е Айсел Халил 
Хамди от СУ Никола Вапца-
ров“ – Айтос. Още едно 
второ място е за Айлин 
Адем Смаил от СУ „Никола 
Йонков Вапцаров“ – Айтос. 
Присъдени бяха и поощри-
телни награди. Наградите 
бяха осигурени от Община 
Айтос и СУ „Никола Й. 
Вапцаров.

НП

Участници, преподаватели и гости на VІІ състезание по писмен превод

Домакини и гости по време на церемонията  ФОТО: НП

Екипът за ключови компетентности на учителите по чужди 
езици в СУ „Никола Й. Вапцаров“ с кмета Васил Едрев, 
ст. експерт Жанета Димитрова и директора Ирина Вътева

Директорът на СУ „Никола Й. Вапца-
ров“ приветства участниците

Първо място за Анастасия Цве-
ткова от СУ „Христо Ботев“, 
град Нова Загора
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2000 броя пластмасови 
кофи за разделно събиране 
на отпадъци закупи Общи-
на Айтос тази година. 
Сега планира да закупи още 
толкова. На редовното 
ноемврийско заседание 
кметът Васил Едрев по-
иска от Общинския съвет 
одобрение за закупуване 
на 2000 броя пластмасови 
кофи за разделно събиране 
на отпадъци, с вместимост 

240 литра. А за целта, 
Община Айтос да ползва 
собствени финансови 
средства, натрупани като 
отчисления по чл. 64 от 
ЗУО, в размер на 152  000 
лв., поиска още градона-
чалникът. 

Броят на кофите за 
гражданите ще станат 
общо 4000, ако Общински-
ят съвет даде картбланш 
на добрата идея и тя по-

лучи одобрение от РИОСВ. 
Използването на част от 
собствените средства, 
натрупани като отчисле-
ния по чл. 64 от Закона за 
управление на отпадъците 
е с цел по-ефективно сме-
тосъбиране на отпадъци-
те, генерирани на тери-
торията на общината, 
коментира за НП, кметът 
Васил Едрев. 

НП 

Още 2000 пластмасови кофи за  
разделно събиране на отпадъците 
планира да закупи Община Айтос

ОБЯВЛЕНИЕ

Земеделски производител Фат-
ме Хюсеин Ахмедова от град Айтос 
обявява инвестиционно намерение 
– отглеждане на черешови насаж-
дения в землището на село Кара-
георгиево, община Айтос в ПИ 
36227.22.71, ПИ 36227.23.45, ПИ 
36227.23.25, ПИ 36227.23.59, ПИ 
36227.23.60.

ОБЯВЛЕНИЕ

Земеделски производител Да-
ниел Дамянов Атанасов обявява 
инвестиционно намерение – зася-
ване на лук в землището на село 
Малка поляна, община Айтос, 
местност „Гюз тепе“, ЕКТ 46440, 
ПИ 23.28, на площ от 34.992 дка.

ОБЯВЛЕНИЕ

Земеделски производител Де-
сислава Антонова обявява инвес-
тиционно намерение – отглеждане 
на черешова градина в землището 
на село Карагеоргиево, община 
Айтос, местност „Биюк Хасан“ и 
местност „ Акча ач“, ПИ 36227.23.37 
с площ 3.113 дка, ПИ 36227.22.58 
с площ 3.678 дка, ПИ 36227.22.32 
с площ 8.559 дка. Обща площ от 
15.350 дка.

З А П О В Е Д 
№ РД-08-818

гр. Айтос, 26.11.2024г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и 
ал.2 от ЗМСМА, чл.14, ал.2 от Закона 
за общинската собственост, чл.60, 
ал.1 и ал.3, във връзка с чл.57, т.1 
от Наредба за реда за придобива-
не, управление и разпореждане с 
общинско имущество, във връзка 
с Решение №34 на Общински съвет 
Айтос, обективирано в Протокол 
№ 4, от заседание на ОбС-Айтос, 
проведено на 31.01.2024г., 

З А П О В Я Д В А М:
1.Откривам процедури за про-

веждане на публични търгове с явно 
наддаване за отдаване под наем, 
за срок от 3 години, на обекти – 
частна общинска собственост, за 
продажба на плодове, зеленчуци, 
разсади, семена, мед-пчелни 
продукти и други селскостопански 
продукти от растителен произход, 
представляващи:

1.1 Закрита сергия /павилион/ 
№5, с площ 5,60 кв.м, находяща 
се в общински зеленчуков пазар 
– гр. Айтос

- Дата и час на търга – 18.12.2024г. 
от 10:00ч. в малката заседателна 
зала на Община Айтос.

- Начална месечна тръжна цена 
–22,40 лв. /двадесет и два лева и 
четиридесет стотинки/ без ДДС.

- Определям стъпка за наддава-
не – 1,50 лв./един лев и петдесет 
стотинки / без ДДС.

- Определям парична гаранция 
за участие в търга – 1000,00 лв./
хиляда лева/, която се внася в 
касата на Общината в Центъра за 
административно обслужване или по 
банков път: „Алианц Банк България”, 
IBAN: BG 27BUIN95613300447527, 
BIC: BUINBGSF, в срок до 12:00ч. 
на 17.12.2024г. При внасяне на 
паричната гаранция за участие 
в търга по банков път, средства-
та следва да са постъпили по 
сметка на общината до 12:00ч. 
на 17.12.2024г. 

1.2 Закрита сергия /павилион/ 
№11, с площ 4,40 кв.м, находяща 
се в общински кооперативен пазар 
– гр. Айтос

- Дата и час на търга – 18.12.2024г. 
от 10:15ч. в малката заседателна 
зала на Община Айтос.

- Начална месечна тръжна цена 
–17,60 лв. /седемнадесет лева и 
шестдесет стотинки/ без ДДС.

- Определям стъпка за наддава-
не – 1,50 лв./един лев и петдесет 
стотинки / без ДДС.

- Определям парична гаранция 

за участие в търга – 1000,00 лв./
хиляда лева/, която се внася в 
касата на Общината в Центъра за 
административно обслужване или по 
банков път: „Алианц Банк България”, 
IBAN: BG 27BUIN95613300447527, 
BIC: BUINBGSF, в срок до 12:00ч. 
на 17.12.2024г. При внасяне на 
паричната гаранция за участие 
в търга по банков път, средства-
та следва да са постъпили по 
сметка на общината до 12:00ч. 
на 17.12.2024г. 

ВАЖНО!
Павилион номер 5 и 11 се 

отдават под наем за продажба 
на плодове, зеленчуци, разсади, 
семена, мед-пчелни продукти и 
други селскостопански продукти 
от растителен произход.

2. За обезпечаване изпълнението 
на задълженията по договора 
за наем паричната гаранция за 
участие в търга се трансформира 
като гаранция за изпълнение 
на договора за наем, която се 
възстановява след изтичане на 
срока на договора, при пълно и 
точно изпълнение на задълженията 
на наемателя, като не се начис-
лява лихва. Условията и реда за 
задържането и възстановяването 
на паричната гаранция се уреждат 
в договора.

3. Утвърждавам по 1 /един/ 
комплект тръжна документация 
за всеки отделен имот предмет на 
търга, съдържащ следните документи:

- Копие от заповед за насрочен търг;
- Заявление за участие - прило-

жение №1; 
- Декларация за оглед на имота 

– приложение №2
- Декларация за условията на 

търга и проекто-договора – при-
ложение №3;

- Декларация за съгласие за съ-
биране, използване и обработване 
на лични данни – приложение №4;

- Тръжни условия;
- Копие от схема на имота; 
- Договор за наем /проект/;
4. Тръжната документация е на 

стойност 30,00 лв./тридесет лева/ 
без ДДС, която се закупува до 
16:00ч. на 13.12.2024.г. в Центъра 
за административно обслужване в 
Общината.

5. Кандидатите следва да представят 
в запечатан непрозрачен плик до 
12:00ч. на 17.12.2024г. в Центъра 
за административно обслужване 
в Общината следните документи:

5.1. Заявление за участие в търга 
- приложение №1; 

5.2. Декларация за оглед на 
имота - приложение №2;

5.3. Декларация за условията на 
търга и проекто-договора - прило-
жение №3;

5.4. Декларация за съгласие за 
събиране, използване и обработване 
на лични данни - приложение №4;

5.5. Документ за внесена парична 
гаранция за участие в търга;

5.6. Документ за закупена тръжна 
документация;

5.7. Документ за регистрация за 
земеделски производител - в случаите, 
когато кандидатът е физическо лице;

5.8. Пълномощно с нотариална 
заверка на подписа конкретно-за 
имота, предмет на търга, когато 
се участва чрез пълномощник. 
Допустимо е пълномощното да не се 
постави в плика, а да се предаде на 
комисията на нейното заседание. На 
комисията се предоставя оригинал 
или заверено за вярност копие, 
като в този случай оригиналът се 
показва за сверка.

6. До участие в търга ще се допус-
кат физически лица, регистрирани 
като земеделски производители 
и юридически лица. Върху плика, 
в който кандидатът е поставил 
необходимите документи за участие 
в търга се записва обекта на търга, 
наименованието на кандидата и ако 
е юридическо лице се записва и ЕИК 
на фирмата.

7. Оглед на имотите да се извършва 
всеки работен ден до 17:00ч. на 
16.12.2024.г. с представител на 
Общината след представяне на 
платежен документ за закупена 
тръжна документация и предвари-
телна заявка.

8. Начин на плащане: в 14-дне-
вен срок от влизане в сила на 
заповедта за спечелил участник и 
преди подписването на договора 
спечелилият кандидат следва да 
внесе един месечен наем с ДДС и 
административна такса съгласно чл.39, 
ал.1 от Наредбата за определяне и 
администриране на местните такси 
и цени на услуги на територията на 
Община Айтос . 

9. В 7-дневен срок от сключване 
на договора, наемателят следва да 
представи застрахователна полица 
за сключена застраховка, включи-
телно срещу природни бедствия и 
земетресения.

Настоящата заповед да се обяви 
във вестник „Народен приятел”, 
електронната страница на Община 
Айтос и да се постави на информа-
ционното табло на Общината.

Контрол по изпълнение на запо-
ведта ще упражнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКИ ЦЕНТЪР ЗА СОЦИАЛНИ И ЗДРАВНИ УСЛУГИ

8500 гр.Айтос ул.” В.Левски” № 5 тел. 0558/ 2- 56-30, 2-21-74 
e-mail: ocszu@aytos.bg

ОБЯВА ЗА РАБОТНО МЯСТО
Община: Айтос
Име на учреждението: ОЦСЗУ 
Свободна позиция: Медицинска сестра - 1 щатна бройка в яслена група 

към детска градина
Образование: висше - медицинско
Минимална образователна степен: бакалавър
Област на висше образование: здравеопазване и спорт, здравни грижи
Професионална квалификация: „медицинска сестра“, „акушерка“ 

„лекарски асистент“ или „фелдшер“.
Назначение: трудово правоотношение, чл.67, ал.1, т.1 от КТ, във връзка 

с чл.70 ал.1, ал.2 от КТ/в полза на работодателя/
Необходими документи:
- Заявление /до ръководителя/ - по образец;
- Автобиография – CV;
- Копие от документ за завършено образование;
- Копие от документи за допълнителна квалификация (при наличие);
- Декларация за обработка на лични данни (по образец);
- Копие на трудова книжка
Начин на провеждане на подбора: допускане по документи и интервю.
Допуснатите кандидати по документи ще бъдат поканени на интервю.
Основни задължения на длъжността:
Организира и провежда медицинската и възпитателната дейност в яслената 

група; Отговаря за цялостната работа в поверената и група.

Документи се подават от 25.11.2024 г. до 06.12.2024 г. от 08.30 ч. до 
12.00 ч. и от 12.30 ч. до 17.00 ч. в работни дни в деловодството на ОЦСЗУ- 
гр. Айтос, ул. Васил Левски № 5. 

В рамките на срока за подаване на документи, кандидатите могат да се 
запознаят с длъжностната характеристика за позицията в деловодството на 
„ Общински център за социални и здравни услуги“, ул. “Васил Левски“ № 5.

Тел. за връзка: 0893 636 078; 0558 2 56 30

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Целта е по-ефективно сметосъбиране на отпадъците, 
генерирани на територията на общината

По повод Деня на чете-
нето в България чита-
лищният секретар на НЧ 
"Пробуда 1929", с. Мъглен 
Айлин Шукри покани 
децата от База 1 на ДГ 

"Слънце" в библиотеката.
Децата разгледаха с 

интерес най-новите 
книжки с приказки, заку-
пени преди дни с финан-
сиране по спечелен от 

читалището проект. 
Прочетени бяха приказ-
ки, оцветени бяха много 
картинки с приказни 
герои.

НП

Нови книжки за децата 
на Мъглен

В библиоте-
ката на НЧ 
„Пробуда 
1929“
ФОТО: НП



Разработките ще подпомогнат Община Айтос да кандидатства за последващо финансиране
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Общинският съвет 
обсъди и одобри 
важни стратегиче-

ски документи за зоопар-
ка в Айтос, изготвени по 
проект „Техническа помощ 
за инвестиции в Зоопарк, 
гр. Айтос“. Проектът се 
изпълнява от Община 
Айтос по процедура чрез 
директно предоставяне 
на безвъзмездна финансо-
ва помощ, приоритет 
„Биологично разнообразие“ 
на Програма „Околна сре-
да 2021-2027 г.“ 

За изпълнение на про-
екта Община Айтос склю-
чи договор с дружеството 
„МиА проджект груп“ 
ЕООД. Изготвени са чети-
ри стратегически плана, 

които дават цялостна 
визия за развитието на 
зоопарка през следващите 
10 години – план за развитие 
на Зоопарк, гр. Айтос 2024 
– 2034 г.; план за колекци-
ята на Зоопарк, гр. Айтос 
(с включен план за размно-
жаване) 2024 – 2034 г.; план 
за консервационни дейнос-
ти на Зоопарк, гр. Айтос 
2024 – 2034 г. и план-график 
за изпълнение на дейност-
ите за развитие на Зоопарк, 
гр. Айтос – в краткосрочен 
и дългосрочен план – с 
отговорници, срокове и 
индикативни бюджети по 
отношение на краткосроч-
ните дейности (3 до 5 го-
дини).

Документите са изгот-

вени в съответствие с 
международната и нацио-
налната нормативна база 
за отглеждане и размно-
жаване на животни в зоо-
логически градини. Идеята 
е разработките да подпо-
могнат Община Айтос да 
кандидатства за послед-
ващо финансиране. Вече е 
известно, че в процес на 
подготовка е мащабен 
общински инвестиционен 
проект по Програма „Окол-
на среда 2021-2027 г.“ за 
цялостен ремонт на зоо-
логическата градина. 
Целта е изпълнение на 
консервационната ѝ роля, 
с приоритет застрашени 
местни видове.

НП

Зоопарк-Айтос с ясна стратегия за 
развитие през следващите 10 години

Айтоският парк вече с ясна стратегия за следващите 10 години           ФОТО: НП

Искането е за 
безвъзмездно право на 

ползване за срок от 
пет години

Няколко търга обяви 
Община Айтос за наемане 
на обществената тоа-
летна в центъра на Айтос. 
Уви, всички неуспешни – 
кандидати да я стопа-
нисват така и не се поя-
в и х а .  О б е к т ъ т  н е 
функционира от 2020 г., 
а проблемът с липсата 
на функционираща град-
ска тоалетна никак не е 
маловажен. 

И така до началото на 
м. ноември  2024 г., когато 
в Общината постъпило 
заявление от ЕТ „Хаял 
21-Джюнет Ахмед“, с ис-
кане за предоставяне на 
безвъзмездно право на 
ползване на обществена 
тоалетна за срок от пет 
години. Тоалетната е 
частна общинска соб-
ственост, със застроена 
площ 81.48 кв. м.

По данни от админи-
страцията, преди 2020 г. 

обществената тоалет-
на е отдавана под наем 
четири пъти след прове-
дени тръжни процедури, 
но договорите са прекра-
тявани след кратък пе-
риод от време. След за-
д ъ л б о ч е н  а н а л и з  н а 
обстоятелствата се 
установило, че основна 
причина за липсата на 
кандидати са големите 
разходи за сметка на на-
емателя – наем, ТБО, данък 
недвижим имот, ток, 
вода, почистване, а в ре-
зултат – оскъдните 
приходи, които се полу-
чават от тази дейност. 
Услугата е с обществена 
значимост, а предоста-
вянето ѝ касае и поддър-
жането на прилежащите 
терени. Общината като 
собственик има задълже-
нието да управлява об-
щинските имоти в инте-
рес на населението, 
съобразно разпоредбите 
на закона и с грижата на 
добър стопанин. За да 
бъде защитен общест-
веният интерес, кметът 

предложи да се уважи 
искането на ЕТ „Хаял 
21-Джюнет Ахмед“ като 
се учреди безвъзмездното 
право на ползване за срок 
от 5 години. Което пък 
ще е предпоставка за 
дългосрочно ползване на 
обекта по предназначение, 
твърдят от администра-
цията. 

Безвъзмездното право 
на ползване се учредява 
без търг или конкурс, 
само след решение на 
Общински съвет, прието 
с мнозинство две трети 
от общия брой на съвет-
ниците, а срокът на 
правото на ползване не 
може да бъде по-дълъг от 
10 години. Ако Съветът 
приеме предложението 
и възложи на кмета на 
община Айтос да сключи 
договор за безвъзмездно 
право на ползване с ЕТ 
„Хаял 21-Джюнет Ахмед“, 
след четири години, Айтос 
най-сетне ще има функ-
ционираща обществена 
тоалетна в центъра.

НП

Най-сетне има кандидат за стопанин на обществената тоалетна     ФОТО: НП

Май ще се намери стопанин 
на обществената 

тоалетна в центъра
С решение на Общински 

съвет – Айтос на Сдружение 
„Волейболен клуб Айтос” се 
дава безвъзмездно право на 
ползване на част от „Закри-
та зала за спортни игри”, със 
застроена площ 1168,55 кв. 
м, по-известна като Спорт-
на зала „Аетос“. Правото на 
ползване е за срок от пет 
години, на клуба се предос-
тавя фоайе, спортна зала, 
две съблекални, две стаи за 
треньори, два санитарни 
възела и две складови поме-
щения. Условието е – съв-
местно ползване на спорт-
ната база с Баскетболен клуб 
„Вихър“ (Айтос), по предва-
рително съгласуван помежду 

им график. 
Съветът реши още – Фут-

болен клуб ”Вихър“ (Айтос) 
безвъзмездно ще ползва за 
срок от пет години част от 
Спортен комплекс „Крум 
Делчев” – Айтос. На футбол-
ния клуб се предоставя 
градският стадион с пре-
красно затревено игрище с 
обща площ 18  320 кв. м и 
първи етаж от масивната 
спортна зала със застроена 
площ 377 кв. м, с четири съ-
блекални, зала за фитнес, 
три складови помещения, 
три броя сервизни помещения 
и сауна.  

И Клубът по спортна ак-
робатика „Орел” – Айтос 

безвъзмездно ще ползва пет 
години част от спортен 
комплекс „Крум Делчев”, гр. 
Айтос – втори етаж със за-
строена площ 377 кв. м, 
включващ: спортна зала, 
складово помещение и над-
стройка със застроена площ 
43 кв.м.

Имотите се предоставят 
на спортните клубове за 
провеждане на тренировъч-
но-състезателна дейност. 
На кмета е възложено да 
сключи договори за безвъз-
мездно право на ползване, при 
условията, описани в проек-
тите за договори, утвърде-
ни от Общинския съвет.

НП

Общината предоставя 
безвъзмездно спортната база 

на клубовете 

В Спортна зала 
„Аетос“ ще 
тренират и ще 
се състезават 
ВК „Айтос“ и БК 
„Вихър“ – Айтос

ФК „Вихър“ 
и КСА „Орел“ 

отново ще сто-
панисват Спор-

тен комплекс 
„Крум Делчев“.  

ФОТО: АРХИВ НП
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ТАТЯНА ЙОТОВА
с нова книга 

УМОТВОРИТЕЛНИЦА
литературно-езикови предизвикателства

ЗАПОВЯДАЙТЕ
НА ПРЕДСТАВЯНЕТО НА КНИГАТА

12.12.2024 г., 18.00 ч.
Залата на Общинския съвет, гр. Айтос

„Татяна Йотова обу-
чава в творчество през 
целия си учителски път 
и в училищни, и в извъ-
нучилищни форми. И за 
радост, споделя своя 
опит с нас в тази книга, 
адресирана към креа-
тивни преподаватели, 
артистични родители 
и деца, които искат да 
направят света по-кра-
сив и по-умен“.

Роза Боянова 
артпедагог

155 години празнува НЧ 
„Васил Левски 1869“ – град 
Айтос с юбилеен концерт, с 
реверанс към предците и с 
благодарност към всички, 
които са оставили частица 
от себе си във възрожденска-
та институция. 

Читалищният дух живее 
в сърцата на много поколения 
айтозлии. И за да се съхрани 
тази любовq „Капсула на 
времето“ ще запази всички 
спомени от тази година. Тя 
ще бъде затворена в края на 
2024 г. с послание към бъде-
щите поколения. Едно от 
посланията е да се отвори 
след 45 години, когато айто-
ското читалище ще бъде на 
два века. Това ще е година 2069.

Вълнуващ беше юбилейни-
ят концерт „Наричат ме 
Читалище“, посветен на го-

дишнината. С най-много ап-
лодисменти публиката дари 
най-малките таланти на 
читалището – Танцов състав 
“Звезди“, с ръководител Мая 
Христова. Дебютът на мал-
ките грации на сцена беше 
повече от успешен. Нов ре-

пертоар за концерта бяха 
подготвили съставите за 
любителско творчество към 
НЧ „Васил Левски 1869“ – Със-
тав за изворен фолклор с 
ръководител Маргарита 
Петрова и танцовите съста-
ви с ръководители Ивелина 

Костадинова и Мая Христова. 
Очаквани и вълнуващи бяха 
изявите на група „Пазара“ с 
ръководител Иван Иванов, на 
Кайра Хасан и разбира се, на 
водещите Наталия Стоило-
ва и Мартин Пашов.  

НП

През 2069 година потомците ще четат посланията на читалището от 2024 г.            ФОТО: НП

Танцовият състав на Мая Христова
Много таланти са имали своя дебют на айтоската читалищна 
сцена 

За да направим добро! Със събраните средства 
ще бъдат закупени хранителни продукти от 

първа необходимост за пенсионери в нужда!
ЗАПОВЯДАЙТЕ!

НЧ „Васил Левски -1869“ – гр. Айтос
9 декември 2024 г., 17:30 ч.

„Бъди човек – Айтос“

Благотворителен 
концерт на 9 декември

На всички, които не спират да влагат душата и сърцето 
си в читалищното дело – Честит юбилей!

Скъпи читалищни 
дейци,

Радостен съм да Ви 
поздравя от името на 
гражданите на община 
Айтос и лично от свое 
име по случай 155-ата 
годишнина на Народно 
читалище „Васил Левски 
1869"! 

Историята на чита-
лище „Васил Левски“ се 
пише заедно с историята 
на Айтос! От създаване-
то си през далечната 
1869 г. до наши дни айто-
ското читалище е огни-
ще на знанието. Инсти-
т у ц и я ,  к о я т о  п а з и 
българщината, център 
на духовния и културния 
живот на града ни. Зато-
ва 155-ата годишнина е 
празник за Айтос и него-
вите граждани.

Читалище „Васил 
Левски“ има не само бо-
гата история, то има 
своето успешно насто-
яще. Днес на читалищ-
ната сцена децата и 
младите хора развиват 
своя талант. Докосват 
се до изкуството във 
всичките му форми, 

откриват магията на 
книгите, танца, музика-
та. Впечатляващи са 
успехите на читалищ-
ната танцова школа, на 
детските и вокалните 
групи, на всички худо-
жествени състави, 
които радват айтозлии 
с въображение, красота 
и талант. Приветствам 
горещо Вашите много-
бройни изяви – те са знак 
за ярко културно и ду-
ховно присъствие. 

На всички Вас, които 
не спирате да влагате 
душата и сърцето си в 
читалищното дело, 
пожелавам здраве! Нека 
успехите на сцената и в 
живота Ви носят удо-
влетворение и радост! 
Опазете ентусиазма и 
желанието си да твори-
те. Пазете традициите 
и надграждайте култур-
ните и духовните по-
стижения на айтоското 
читалище!

Честита 155-а годиш-
нина!

Васил Едрев
Кмет на община Айтос

Историята на 
читалището се пише 
заедно с историята 

на Айтос!
До Читалищното настоятелство

Културните дейци, Художествените състави и 
ръководителите

Народно читалище „Васил Левски 1869"
Град Айтос

Послания до добрия 
старец изпращайте 

до 17 декември

Всяка година хиляди 
деца изпращат писма до 
Дядо Коледа, изписани с 
различен почерк, но ви-
наги украсени с изящни 
цветни картинки. И 
айтоските деца ще могат 
да напишат своите пис-
ма, тъй като в навечери-
ето на коледните и но-
вогодишните празници

НЧ „Васил Левски 1869“ 
гр. Айтос стартира 
традиционната иници-
атива „Моето писмо до 
Дядо Коледа”.

Писма могат да напи-
шат не само всички 
малчугани, но и всички 
големи и пораснали деца 
със свои послания, сти-
хове, рисунки и др.

На мястото на полу-
чателя можете да се 
напише – „За Дядо Коле-
да“.  А попълнилите 
старателно и точно своя 
адрес ще получат личен 
отговор от добрия стар 
Дядо от Лапландия,

Писмата пускайте в 
специално подготвената 
пощенска кутия във 
фоайето на читалището 
от 27 ноември 2024 г. до 
17 декември 2024 година.

Читалището с пощенска 
кутия за твоето писмо 

до Дядо Коледа

Пощенската кутия е във фоайето на читалището
ФОТО: НЧ „ВАСИЛ ЛЕВСКИ 1869“
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

ИНТЕРВЮ
 Тихомир Янакиев е кмет втори мандат на община 
Созопол. 
 Той бе избран след „ерата Рейзи“ и задачата му не бе 
никак лека – най-вече с връщането на финансовата 
стабилност на общината. 
 Какви равносметки си направи той за първата 
година от новия мандат пред репортер на „Черномор-
ски фар“, четете в интервюто с него.

Тихомир Янакиев, кмет на община Созопол: 

-н Янакиев, една година от 
новия Ви мандат измина. 
Каква е вашата равносмет-
ка за нея?

– Нещата, които се правят, 
се виждат. За една много 
голяма част от тях сме за-
висими от държавния бюджет 
и темповете на финансиране. 
Община Созопол е с одобрени 
проекти за 15 млн. лева. В 
момента изпълняваме единия, 
който е за 2 млн. лева – пътя 
от Зидарово до разклона за 
селата Габър и Вършило. Той 
е около 2 км. Основен ремонт 
се прави на пътя. Върви про-
ектът, имаме усвоен аванс и 
е платено на фирмата. В 
момента провеждаме проце-
дура по ЗОП. Имахме избран 
изпълнител, обаче други 
участници, които не са до-
волни от резултата, обжал-
ват. И ще се забави процеду-
рата. 

Лошото за нас, а и за всич-
ки колеги кметове, които 
сме по ЗУЧК е, че може да се 
строи с 4 месеца и половина 
по-малко, отколкото на 
другите места, извън обхва-
та на закона. Това също 
трябва да се отчете.

Към момента вървят още 
няколко проекта. Две учили-
ща имаме, които ще бъдат 
финансирани по мерките за 
енергийна ефективност. 
Това е училището в Созопол 
и това в село Росен. Избор на 
изпълнител за града имаме. 
Другата още тече. Ще сани-
раме и ремонтираме и сгра-
дата на общината. 

В момента подготвяме 
обществена поръчка за ре-
монт на улици в Созопол. Има 
доста неща, които се правят. 
Отделно проектираме и 
изготвяме проекти за кана-
лизация и пречиствателна 
станция за отпадни води на 
село Росен. Работим по проект 
и за канализация на село Зи-
дарово. Като през 2025-а ще 
бъде заложено изготвяне на 
проект и за пречиствателна 
станция на населеното мяс-
то. Работим по проект за 
канализация и на Атия. Всич-
ко това го правим, за да сме 
готови и да атакуваме при 
възможност за финансиране. 
ВиК инфраструктурата е 
наболял проблем за община-
та и затова се фокусираме с 
тези проекти, за да могат 
селата да бъдат обхванати. 
Така, че тече една много 
мащабна дейност в тази 
посока. 

Изключително голяма 
трудност, която срещаме е 
неопортюнизма на НИНКН 
с оглед разкопаването на 
терена за автогарата. Там 
Община Созопол беше насо-
чила своята активност. 
Благодарение на чиновници-
те на НИНКН, сме спънати. 

На нас ни беше издадена 
виза за проектиране на база 
идейния проект, като в нея 
беше записано, че трябва да 
направим археологически 
разкопки под петното на 
бъдещата сграда на автога-

до автогарата пеша. 
– Какъв сезон изпрати 

Созопол тази година?
– Около 8% имаме ръст. 

Това поне сочат официални-
те анализи на нощувките. 
Знаете, че не можем да ги 
обхванем на 100%. Има хора, 
които дават по една-две 
стаички и не виждат смисъл 
или възможност да се регис-
трират. Други трудности 
има с оглед на това, че 3 
месеца е някакъв бум на хора 
и автомобили, а после е зам-
ряло. Затова се опитваме да 
правим богата културна 
програма, за да задържаме 
хората в града, да им е инте-
ресно. Ето сега предстои 
празникът на осолената 
риба. Ще е много интересно. 
Мина първото рали, което 
направихме на наказателния 
паркинг. Беше голямо шоу, 
въпреки студеното време и 
вятъра. Имаше много учас-
тници и зрители. Има и 
някакъв социален и спортен 
живот също.

– Очаквания за бюджета? 
Някаква рамка има ли вече, 
или е трудно заради всич-
ката тази несигурност в 
държавата?

– Аз свикнах да работя в 
несигурност. Първият ман-
дат беше труден, не че 
вторият е по-лек с оглед на 
всички кризи – ковид, войни, 
политическа нестабилност, 
инфлация. Едната година 
бюджета го приехме септем-
ври, което не е нормално. Аз 
не помня някога да е имало 
друга такава година. Но то-
ва са неща, които те каляват 
и те научават да работиш в 
такива екстремни условия. 
Така че бюджета тази годи-
на го разработваме с горе-
долу същата философия 
като предния. Ще е около 40 
млн. лева общо всички при-
ходи. Местните са в рамката 
на 22-23 млн. Имаме и доста 
пари, които ще бъдат при-
влечени по европейско фи-
нансиране. Спечелихме проект 
за първия етап на още един 
нов парк над местността 
Света Марина. Тези парцели 
там бяха продадени от пре-
дходната администрация на 
частни инвеститори и сега 
започва жилищно строител-
ство. Затова трябваше да 
има нещо, което да запазим, 
да направим един бял дроб на 
града. Около 100 декара са 
общински, които съумяхме 
да запазим. През Вашата 
медия призовавам хората да 
дойдат и да си кажат мне-

нието за бюджета. Има 
различни канали. Ако ще и 
писмо да ми напишат и да го 
пуснат в пощенската ми 
кутия. На професионалния 
профил да ми пишат, на 
страницата на общината, 
или в общината на място. 
Лошото е, че само във Фейс-
бук има писания, които после 
не се обличат в реалност. Да 
дойдат да ги видя очи в очи, 
а не да се крият зад фалшиви 
профили. Това искам. 

– Какви са очакванията 
Ви за 2025-а?

– Много трудна година ще 
бъде според мен, с оглед на 
политическото противо-
поставяне и хаоса, който 
стои. Някак си лично усещам 
едни повишени вибрации от 
обществото. А то е като 
оголен нерв в момента. Чака 
отнякъде да дойде спасител, 
пък той не идва. Не си ли 
помогнем сами… Другото, 
което е и колкото и да не им 
е приятно да се говори за 
това – трябва да се обединят 
всички около някакви прио-
ритети. Лошото е, че много 
от политическите личности 
с минало са натоварени с 
политическо бреме и хората 
изпитват един негативизъм 
към това. А те реално си 
имат своето високо его и се 
получава още от същото при 
всеки един следващ избор. 
След „Величие“ и МЕЧ, ще 
дойде и някоя „Гилотина“. 
Така че горе-долу ще е иден-
тична ситуацията. Тежко 
обременени политически 
лидери е време да дадат 
крачка назад. „Системна 
партия“ се превърна в нега-
тивно понятие, но именно 
зад системните партии се 
крие стабилността и сигур-
ността, защото те са пред-
видими, с всичките условнос-
ти, които може да имат. Аз 
поне не съм привърженик на 
крайното отрицание. Дали 
някой е престъпник, ще каже 
правосъдието. 

„

Г Свикнах да работя 
в несигурност

ТИХОМИР 
ЯНАКИЕВ 
ФОТО: ОБЩИНА 

СОЗОПОЛ

рата. Ние това и направихме. 
Сега след грандиозните 

открития, които се състоят 
в една малка църква, път и 
няколко гроба, на нас ни се 
казва, че трябва да направим 
разкопки на целия терен. Ако 
знаехме, че е така, то нямаше 
да направим такова инвести-
ционно намерение. Виждаме 
едно нечестно отношение 
от страна на НИНКН. Натис-
каме сега отново с писма 
Министерство на културата, 
за да ни кажат дали ще ни 
помогнат със средства, а ако 
не – то начина, по който да 
кандидатстваме пред тех-
ните фондове.

Разходваме в крайна смет-
ка парите на гражданите и 
това трябва да се прави из-
ключително внимателно с 
консенсус и съгласие на всич-
ки.

– Как се отразява на ра-
ботата на общината поли-
тическата криза, в която 
се намира България?

– Как да се отразява? Никак! 
Всеки ми се обажда отнякъ-
де. Усеща се едно политиче-
ско брокерство. Всеки ти 
казва „ще ти осигурим това, 
но еди-какво си“. Нали се се-
щате? Когато има безвластие 
и хаос, има предпоставка за 
подобен род дейности. От-
делно министерствата са в 
ступор и много трудно се 
взимат решения, които да 

са в полза на обществото и 
хората. Примера с Минис-
терство на културата и 
НИНКН ви го посочих. Аз не 
хленча. Боря се колкото мо-
га, но просто тази неправда 
ме тормози. 

– Ако се откажете от 
това инвестиционно наме-
рение, ще се стигне ли до 
друга локация за автогара-
та?

– Ние имаме друго място 
за автогара и то е на Мисаря. 
Проблемите там са няколко. 
Първо, че е много далече и 
трябва веднага да се направи 
градски транспорт. Ако ав-
тогарата е там, трябва да 
се ситуират спирки на ня-
колко места и да се пуснат 
автобуси. Трябва общината 
да го направи това, а тя няма 
такава възможност. Няма 
какво да се лъжем. Остава да 
водим тежки преговори с 
фирмата, която изпълнява 
транспорта Бургас – Созопол, 
да се правят може би нови 
процедури, нови поръчки, 
нова транспортна схема. Т.е. 
има една организационна 
работа, която от днес за 
утре не може да се направи. 
Става сложно. Може да минат 
една-две години. Искам да ви 
кажа също, че ние все още не 
сме получили нещо важно 
толкова години. Не само аз, 
но и колегата преди мен е 
искал достъп за този парцел 

на околовръстния път, за да 
не се затормозява потокът 
от автомобили – да не се 
налага да се влиза от улица 
„Одеса“ покрай стадиона 
нагоре, защото лятото там 
е някакъв ужас от автомо-
били. 

Затова искахме да имаме 
достъп до този парцел, до 
околовръстния път и да се 
минава от там, да се влиза 
може би в Стария град като 
спирка и да се продължава за 
Бургас. Все още не сме успели 
да го получим. Т.е., ако аз 
вкарам целия този трафик 
през улица „Одеса“ и „Цар 
Асен“, хората ще ме линчуват. 
Просто няма да има възмож-
ност да се разминават там 
автобуси и автомобили. Има 
тънкости. Трябва да се об-
мислят тези неща. Затова, 
когато сме взимали решение 
да се направи автогарата 
тук, на изхода на Стария град, 
не е случайно и не съм го решил 
аз така. То е решено още 
преди 20 години. Парцелът е 
бил ситуиран, ПУП-ът е 
отреден за автогара. Обслед-
вано е много по-отдавна. Да, 
градът се разширява, без-
спорно е така, но изнесем ли 
автогарата на този етап, 
без да имаме организация за 
вътрешен транспорт, озна-
чава да обречем Стария град 
и една голяма част от Новия 
хората да не могат да отидат 

Имаме 8% 
официален 
ръст на 
нощувките 
за измина-
лия сезон
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Двоен е ръстът на случа-
ите на домашно насилие в 
Бургас. Това стана ясно по 
време на съвместен брифинг 
с участието на ОДМВР - 
Бургас, Районен съд и Район-
на прокуратура – Бургас, 
Дирекция „Социално подпо-
магане“, Асоциация „Деметра“ 
и Зонта клуб.

Статистиката е тре-
вожна, но обяснението на 
всички участници бе, че 
случаите са повече, защото 
жертвите на насилие са по-
активни с подаването на 
сигнали. Към това се добавят 
и няколко законодателни 
промени и според институ-
циите това обяснява двой-
ния ръст. Логичен е въпросът 
обаче тогава в предходни 
години колко случаи на на-
силие са оставали в зоната 
на здрача и не са били пода-
вани сигнали за тях. 

Пръв думата взе комисар 
Марин Димитров, началник 
на КАТ - Бургас и „Охрани-
телна полиция“. Той обясни, 
че ролята на полицията в 
разрешаването на проблема 
с домашното насилие е из-
ключително важна, тъй 
като това е единственият 
държавен орган, който чрез 
своите служители – поли-
цаите, са на терен, са пър-
вите, които имат пряк 
контакт с жертви на до-
машно насилие и извърши-
телите.

„Полицаите разполагат 
с възможност да предоста-
вят протокол за предупреж-
дение, който би трябвало 
да изиграе възпираща роля 
относно агресивната стра-
на. Подобни предупредител-
ни протоколи в комбинация 
с усилената превантивна 
дейност на колегите от 
Асоциация „Деметра“ би 
трябвало да доведе до нама-
ление на случаите с домаш-
но насилие, но това невина-
ги е така. Наблюдава се 
тенденция за увеличаване, 
което отдаваме на широ-
кото дискутиране на про-
блема от гражданското 
общество и медиите. От 
тук и провокирането на 
потенциалните жертви да 
търсят помощ, да се изпра-
вят срещу насилието“, 
обясни той.

Потвърждение за това 
са статистическите данни, 
които той изнесе по време 
на брифинга. За цялата 2023-
а са били образувани 239 
досъдебни производства, а 
до октомври тази година са 
499. Отбелязва се почти 
двойно увеличение.

„За периода до 31.10.2024-
а на територията на ОДМ-
ВР - Бургас са регистрирани 
и се осъществява контрол 
по общо 341 заповеди за за-
щита по Закона за домаш-
ното насилие. За същия пе-

риод през 2023-а са 282 
заповеди, а през цялата 
2023-а – 346. За причинена 
телесна повреда в условия-
та на домашно насилие за 
2023-а са образувани общо 
142 досъдебни производства. 
За първите 10 месеца на 
2023-а са 107, спрямо 375 за 
същия период на настояща-
та година. Има ръст и в 
извършените престъпления 
за закана. 41 са случаите за 
2023-а, спрямо 72 за периода 
до 31.10.2024-а“, посочи ко-
мисар Димитров.

Запазват се цифрите по 
отношение на досъдебните 
производства, образувани 
за неизпълнение или наруше-
ние на заповедите за защита. 
Към 31.10.2024 са 46, а спря-
мо същия период през 2023 
– 48. 

„Интересни са и случаите 
на домашно насилие, при 
които при неизпълнение или 
нарушение на заповедта за 
защита, потърпевшите са 
задържани за срок до 24 часа. 
До 31 октомври тази годи-
на общият брой задържани 
са 418, а през 2023-а – 173. 
Писмените сигнали, подава-
ни до Дирекция „Социално 
подпомагане“ за домашно 
насилие срещу непълнолет-
ни лица, са 55 до 31.10.2024-
а, като за същия период през 
изминалата година са 35“, 
заяви той.

Комисар Димитров обяви 
и на кои телефони жертви 
на насилие могат да търсят 
помощ: 112, 116/111 – за деца, 
гореща линия за пострадали 
от насилие 0800 18 676, те-
лефон на Националното 
бюро за правна защита – 0700 
18 250. 

„Като споменах, че имаме 
двойно увеличение на сигна-
лите трябва да се отбележи, 
че се дължи на това, че хо-
рата вече имат по-голяма 
възможност при необходи-
мост, пряка заплаха за тях-
ното здраве и живот в ус-
ловия на домашно насилие, 
да могат да потърсят та-
кава помощ. Няма го вече 
този страх, това притес-
нение. Проявява се голяма 
нетърпимост да бъдат 
поставени в такава среда, 
затова търсят институ-
циите, които могат да им 

помогнат“, уточни коми-
сарят и добави, че не е пра-
вена статистика кой пол е 
по-потърпевш, но със сигур-
ност има и случаи на мъже, 
жертви на домашно насилие, 
макар жените да са били 
повече през 2023-а. 

Основно случаите на 
домашно насилие са от битов 
характер между двойки, 
които живеят на семейни 
начала, или съпрузи и деца 
към възрастни родители. 

„Конкретно за случая на 
„Гурко“ – възникнал е скандал 
от битов характер между 
лица, живеещи на семейни 
начала. По някакъв начин 
спорът между тях се е раз-
раснал, за да се стигне дотам 
мъжът да използва хладно 
оръжие. По случая има досъ-
дебно производство, което 
не е приключило. Всичко се 
изяснява“, коментира на-
чалникът на КАТ и „Охра-
нителна полиция“.

Административният 
ръководител на Районна 
прокуратура – Бургас про-
курор Мария Маркова внесе 
важно допълнение, а именно, 
че след промяна в закона 
квалифициращият признак 
„системност“ беше премах-
нат.

„Това съответно дове-
де до увеличаване броя на 
досъдебните производства. 
Системността изискваше 
към полицията да са били 
подадени поне 3 сигнала за 
домашно насилие“, каза 
тя.

В Районна прокуратура 
– Бургас от 1 януари до 20 
ноември 2024-а се наблюдават 

751 досъдебни производства, 
като 563 са новообразува-
ните. Има и 201 преписки, 
от които са образувани 60 
производства, а 136 са с 
отказ за образуване на та-
кова.

Маркова също коментира 
по-голямата активност на 
жертвите на насилие. 

„Също така искам да кажа, 
че тази осведоменост, коя-
то медиите правите и 
отличното ни взаимодейст-
вие с МВР, „Социално под-
помагане“ и неправител-
ствения сектор даде една 
по-голяма смелост на по-
страдалите лица да се обръ-
щат и да търсят помощ. 
Съществува механизъм за 
взаимодействие между те-
зи институции и ние пери-
одично се събираме и комен-
тираме всеки един казус, за 
който вие ни питате, но 
заради следствената тайна 
няма как да изнасяме под-
робности. Ние правим така, 
че винаги тези пострадали 
лица, независимо от какъв 
пол са, да бъдат защитени 
по най-адекватния начин. 
Това са приоритетни дела, 
лицата задължително се 
задържат“, обясни админи-
стративният ръководител 
на Районна прокуратура - 
Бургас. 

Има го обаче и момента 
на страх у жертвите, кога-
то някое дело се проточи 
повече, не отрече прокурор 
Маркова:

„В повечето случаи се 
получава така, че когато 
едно пострадало лице е в 
зависимост от извършите-

ля, започват малко по малко 
да се отдръпват от страх, 
независимо че им е оказана 
необходимата защита. 
Много често и децата биват 
въвличани в такива ситуа-
ции. Голяма част от обра-
зуваните 563 производства 
са внесени в съда със съот-
ветните обвинителни ак-
тове, но голяма част се и 
прекратяват именно от 
страх и съжаление в случая, 
когато насилникът е дете, 
а пострадалият – родител“.

Председателят на Райо-
нен съд – Бургас съдия Евге-
ни Узунов на свой ред посо-
чи колко важно е, че точно 
сега преди празниците се 
провежда този брифинг.

„Знаем, че точно по вре-
ме на празници обикновено 
този тип нарушения на 
закона се увеличават. Зато-
ва дейността, която вършим, 
е изключително превантив-
на и се надявам в края на 
годината да се похвалим с 
по-малко дела от този ха-
рактер“, каза той.

Магистратът заяви, че 
статистиката на Районния 
съд е малко по-различна от 
тази на Прокуратурата и 
Полицията, тъй като те-
риториалната компетент-
ност е различна. Отчете и 
промените в закона по повод 
случая „Дебора“. 

„Знаете, че възникна един 
спор кога е налице съвмест-
но съжителство и парт-
ньорство, което да бъде 
защитимо по този ред на 
закона. Бе въведен минимален 
срок от 3 месеца. Това дава 
възможност на много по-
широк кръг пострадали да 
бъдат защитими по този 
начин“, уточни той.

От началото на годината 
досега има 192 граждански 
дела в Районен съд – Бургас, 
по които са постановени 
153 заповеди за незабавна 
защита. 

„От тези дела са решени 
89. 42 са прекратени поради 
оттегляне на молби. Това 
според мен е плашещо и 
трябва взаимно да се борим 
срещу тази тенденция. Не 
бива да позволяваме повтор-
но такива хора да се превръ-
щат в жертви“, коментира 

съдията, визирайки посоче-
ното и от прокурор Мар-
кова оттегляне на жалби и 
показания срещу насилници, 
особено от родители към 
деца.

Има и 23 образувани дела 
за домашно насилие с телес-
ни повреди. 19 от тях са 
приключени. За закани има 
12 дела, всичките са решени, 
както и тези за нарушени 
мерки и заповеди.

„За съжаление предвиде-
ните наказания дават въз-
можност за избягване на 
наказателна отговорност 
с административно наказа-
ние при наличие на всички 
хипотези. И в по-голямата 
си част са такива. Ние има-
ме 17 споразумения и 1 
ефективна присъда. Факт 
е, че извършителите на 
тези престъпления в по-
голямата си част не са из-
вършвали други престъпле-
ния, или да са в условията 
на изпитателен срок за ос-
ъждане по други престъпле-
ния. Това е повод да насто-
яваме за промяна в тази 
насока. Имаме механизми, 
работни групи ,така че ще 
предлагаме и по-тежка санк-
ция, такава каквато е в 
Европейския съюз“, катего-
ричен бе съдия Узунов.

От Дирекция „Социално 
подпомагане“ също отчето-
ха доброто взаимодействие 
между различните инсти-
туции, що се отнася до 
случаи на домашно насилие. 
Сигналите при тях били 
най-различни, но на всеки се 
реагира и предприемат 
действия. Дирекцията раз-
полага с два кризисни цен-
търа за настаняване на 
жертви на насилие. Единият 
е с капацитет 12 места, 
другият – с 8. Има и изцяло 
такъв за деца в Средец с 
капацитет 8 места. 

61 са сигналите към ди-
рекцията, като повечето 
са за деца – 38, срещу 23 за 
жени, пострадали при до-
машно насилие. От „Соци-
ално подпомагане“ също 
отчетоха ръст на случаи-
те. 

16 деца и майки пък са 
преминали през кризисния 
център на Асоциация „Де-
метра“ отчете директорът 
Искра Делчева. 140 общо пък 
са потърсили подкрепа от 
тях посочи управителят 
Ана Буриева. Престоят в 
центъра е до 6 месеца, но 
може да бъде увеличаван, 
обясниха от „Деметра“. 

На брифинга присъства-
ха и президентът на Зонта 
клуб Надя Желева и колеж-
ката ѝ Диана Иванова. Те 
запознаха участниците с 
кампанията си „Аз съм Рада“, 
с която целят по-голяма 
информираност за случаите 
на домашно насилие и пове-
че жертви да потърсят 
помощ. 

Съд, Прокура-
тура и Поли-
ция отчетоха 
и законодател-
ни промени, 
които влияят 
на статисти-
ката
ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

Статистиката е тревожна, но обяснението на всички участници бе, че случаите са повече, 
защото жертвите на насилие са по-активни с подаването на сигнали            ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ



ОУ „Св. Климент Охридски“ – школо, 
дало на Бургас шампиони и таланти

ДОНА МИТЕВА

Актрисата Гергана Стоя-
нова пропътува разстояние-
то от София до Бургас само 
за да бъде водеща на концерта 
на едно бургаско училище, в 
което е учил Цанко Цанков 
– световен шампион по леде-
но плуване, първият българин, 
преплувал протока Гибралтар 
и спечелил титлата сред 24-
те най-добри състезатели в 
света.

Това училище е ОУ „Св. 
Климент Охридски“ и концер-
тът бе финалният акорд от 
тържествата, посветени на 
140 години от създаването му 
и 55 години  на Танцов състав 
„Звездички“ към училището.

Важно е да се каже, че освен 
прочутия плувец възпитани-
ци на едно от най-старите 
училища  в Бургас, са Антоа-
нета Цанкова – национален 
състезател по художествена 
гимнастика, шампион в мно-
гобоя при девойки младша 
възраст на Държавното пър-
венство по художествена 
гимнастика; Радослав Суслеков 
– боксьор, носител на бронзо-
ви медали от световни пър-
венства; Георги Чиликов – 
ф у т б о л и с т ,  н а ц и о н а л , 
голмайстор на България за 2003 
г.; Михаела Антонова – шам-
пион на Франция по спортни 
танци и настоящият ученик 
– Алекс Жеков от 7.Б клас, 
който стана световен шам-
пион по кикбокс. 

Училище „Свети Климент 
Охридски“ завършват и проф. 
Дора Енчева – световноизвес-
тен цигулар и педагог, и 

Стайко Стайков – личен съ-
трудник на директора на 
Офиса по религиозните ини-
циативи в Белия дом и асистент 
на Джордж Буш.

На финалното събитие по 
отбелязване на забележител-
ната годишнина присъстваха 
много бивши ученици, роди-
тели на настоящи възпита-
ници, както и приятели на 
училището. 

Проф. Мария Нейкова връ-
чи на директора Женя Желе-
зова най-високото отличие 
на областния управител – 
златен почетен знак и грамо-
та за постигнати високи 
образователни резултати.

„Дълголетната история на 
училището е повод за гордост 
не само на всички, които са 
свързани с него, но и за цялата 
общественост... Всяка година 
означава история, опит, 

традиции, утвърж-
давани и прилагани във време-
то с ясното намерение за 
развитие на българското об-
разование. Бъдете извор на 
висококачествено образование 
и мотиватор за знаещи и 
можещи ученици. Убедена съм, 
че талантът и амбицията да 
откривате и развивате за-
ложбите на своите възпита-
ници са най-ярките Ваши 
успехи в благородната Ви 
професия. Пожелавам на учи-
лищното ръководство и на 
учителите да бъдат все така 
отдадени на своята мисия за 
повишаване ефективността 
на образованието. Бъдете 
добрият пример в живота на 
своите възпитаници!“, под-
черта областният управител 
проф. Нейкова.

Преди концерта директо-
рът на училището Женя 

Железова сподели: „От позиция 
на българското образование 
140 години са достатъчно. Но 
нека подчертая, че днес ние 
имаме двоен празник – 140 
години от основаване на учи-
лището и 55 от основаване 
на Детски танцов ансамбъл 
„Звездички“ с художествен 
ръководител Николай Парушев. 
Днес ще станем свидетели на 
традициите, които той 
предава от поколение на по-
коление за наши сегашни и 
бъдещи ученици“. Тя не про-
пусна да благодари на своите 
колеги – учителите за всеот-
дайността в работата и на 
родителите за това, че поко-
ления наред вече избират да 
получат своето образование 
в ОУ „Св. Климент Охридски“.

Попитана за това, кое е 
различното в съвременното 
образование, тя каза: „Различ-
ното е това, че има инова-
тивни методи на преподава-
н е .  Т р а д и ц и о н н о т о 
отстъпва на заден план. 
Разбира се, няма да разрушим 
класната стая, но ще я над-
градим задължително“.

В деня на Свети Климент 
Охридски кметът Димитър 
Николов поздрави екипа на 
училището, посещавайки го 
на място. Под снимките от 
срещата градоначалникът 
написа: „През 1884 г. учили-
щето се построява на дарена 
от църквата “Свети Атана-
сий” земя, в тогавашното 
село Атанасово, където сега 

се намира комплекс “Изгрев”. 
През 1939 г. му е дадено 

името – “Климент Охридски”. 
В момента в училището 

учат 455 бургаски деца, със 
среден успех 5,48! Браво! 

Тази значима годишнина е 
повод за гордост и признател-
ност към всички, които с 
професионализъм и любов са 
отдали своите усилия за ус-
пехите на училището. 

През следващата година в 
училището ще се изгради нов 
физкултурен салон и ще бъдат 
обновени спортни игрища“.

По време на концерта зам.-
кметът по образование Ми-
хаил Ненов връчи от негово 
име поздравителен адрес на 
директорката Женя Железо-
ва. Поздравителни адреси 
имаше още от президента на 
Република България Румен 
Радев, Министерството на 
образованието и науката, 
Регионално управление на 
образованието, много учили-
ща от Бургаска област, дет-
ски градини и фирми.

Концертът стартира с 
изпълнение на Дария Дунева с 
танца „Синьото сърце на 
гората“. Дария е трето по-
коление ученичка в ОУ „Св. 
Климент Охридски“ и наслед-
ничка на първия му директор.

Спиращо дъха бе изпълне-
нието на двойката акробати 
– Кристиян Манолов, който 
е бивш възпитаник на учили-
щето, и партньорката му. 
Кристиян и Вилиана Коста-
динова са носители на бронзов 
медал на Световното първен-
ство по спортна акробатика 
за юноши и девойки в Гимара-
еш, Португалия. 

Мажоретният състав 
„Морски звезди“ с ръководител 
Пламена Иванова, обра оваци-
ите и усмивките на публика-
та.

Втората изненада за вечер-
та, след Гергана Стоянова, бе 
певецът Стефан Илчев, кой-
то искрено изрази възхище-
нието си от значителната 
годишнина.

В концерта умения и любов 
към фолклора показаха както 
най-малките възпитаници, 

така и ветерани, които са от 
основаването на танцовата 
школа през 1969 г.

Николай Парушев – хорео-
граф на ДТА „Звездички“ 
разказа за историята на ДТА 
„Звездички“ и своята работа: 
„От 40 години съм в това 
училище. Получих като на-
следство танцовия състав на 
училището, който е създаден 
от Мария и Биньо Узунови. 
Мария бе учителка по мате-
матика, една от най-добрите 
в града. Двамата с Биньо бяха 
танцьори в Ансамбъл „Атанас 
Манчев“. От тях получих 
наследството, когато се 
честваше 100-годишнината 
на училището“. 

Хореографът си пожела още 
дълги години да работи за 
отстояването и предаването 
на българските традиции сред 
подрастващите и да предаде 
щафетата на следващото 
поколение – млади таланти, 
които са част от състава.

Да поздравят своите при-
ятели от Бургас в концерта 
се включиха и техни връст-
ници от ОУ „Ататюрк“, град 
Къркларели, Турция с вълну-
ващи изпълнения на народни 
танци.

Празникът завърши с из-
пълнение на химна на учили-
щето.

От 18 до 25 ноември се 
проведоха различни прояви, с 
които училището отбеляза 
своята 140 годишнина. Про-
грамата включваше разноо-
бразие от дейности. Голям 
интерес предизвикаха твор-
ческата работилница с учас-
тието на писателя Боян 
Боев и образователният 
спектакъл на Искрен Краси-
миров.

Подредени бяха изложби, 
представящи историческото 
развитие и успехи на учили-
щето, проведоха се творчески 
работилници, срещи с бивши 
директори, учители и възпи-
таници на училището, спо-
делиха се добри педагогически 
практики чрез открити 
уроци и представителни из-
яви на клубовете по интере-
си. 

Слава. Впечатляващо отбелязване на 140 години от създаването на училището и 55 
години на танцов състав „Звездички“
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Директорът Женя Железова посреща гостите на 
заключителния концерт по повод 140 години от създа-
ването на ОУ „Св. Климент Охридски“

Проф. Мария Нейкова връчва най-високото отли-
чие на областния управител – златен почетен 
знак на директора на училището    ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Момент от гостуването на кмета Димитър Николов 
в училището     ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Спиращо дъха изпълнение на 
двойката акробати

ФОТО: ДОНА МИТЕВА
Хореографът Николай Парушев с поколенията 
танцьори         ФОНО: ДОНА МИТЕВА

Народните танци обединиха на сцената някол-
ко поколения           ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Малките мажоретки спечелиха публиката     ФОТО: ДОНА МИТЕВА



ГЕОРГИ РУСИНОВ

Тази събота волейбол-
ният „Нефтохимик 2010“ 
ще приеме „Берое“ в дерби-
то на „Ефбет Супер волей“. 
Мачът ще се играе в зала 
„Бойчо Брънзов“ в Бургас и 
започва в 18:00 ч. Това е 
среща от 8-ия кръг, про-
тивопоставяща втория и 
третия в класирането. 
Билети за двубоя се прода-
ват онлайн на цена от 10 
лева, а за учащи и пенсио-
нери те струват 6 лева и 
ще бъдат налични на каса-
та в залата от 16:45 ч. в 
деня на мача.

В последния си мач „Неф-
тохимик 2010“ постигна 
важна победа с 3:1 гейма 

като гост на „Добруджа“ 
в Добрич. Капитанът Аксел 
Трухчев поведе отбора с 16 
точки, а Розалин Пенчев и 
Рафал Фарина добавиха 
съответно 15 и 14 точки. 
Двубоят предложи дина-
мични обрати – бургазлии 
доминираха в първия гейм 
с 25:14, но домакините 
отвърнаха във втория с 
25:16. Най-оспорван бе тре-
тият гейм, завършил с 
драматичното 28:26 в 
полза на „Нефтохимик“. В 
четвъртата част гости-
те показаха стабилност, 
затваряйки мача при 25:22.

„Щом побеждаваме, зна-
чи се справяме“, заяви 
старши треньорът Иван 
Станев след успеха. 

Той обаче разкри, че не 

може да разчита на френ-
ския посрещач Франсоа 
Ребейрол, който е контузен 
и се нуждае от операция. 

„Може би в петък ще се 
прибере във Франция“, 
уточни Станев.

С оглед на амбициите на 
„Нефтохимик 2010“ за 
шампионската титла, 
предстоящият сблъсък с 
„Берое“ обещава да бъде 
ключов в битката за чел-
ните позиции.
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Знакова битка между втория 
и третия в „Ефбет Супер волей“ 

Победа. „Нефтохимик 2010“ надигра „Добруджа“ с 3:1 като гост

ОБЯВА

Община Средец на основание чл. 44, ал. 1, т. 1 и 
ал. 2 от ЗМСМА, чл. 90, ал. 1 и чл. 91 от Кодекса на 
труда, чл. 30 от Наредба № 2 за създаване и функ-
циониране на общински предприятия на територията 
на община Средец, чл. 19, чл. 19а от Правилника за 
организацията, устройството и дейността на общинско 
горско предприятие „Общински гори“ гр. Средец, във 
връзка с Решение № 236/31.10.2024 г. на Общински 
съвет – Средец и заповед № 1165/22.11.2024 г. на 
кмета на община Средец

ОБЯВЯВА:

Процедура за провеждане на публичен подбор за 
избор на Директор на Общинско горско предприятие 
„Общински гори“ - Средец – 1 (едно) работно място

I. Минимални изисквания за заемане на длъжността:
1. Висше лесовъдно образование – образователно-

квалификационна степен бакалавър:
2. Да имат общ трудов или осигурителен стаж не 

по-малко от 3 години.
3. Да отговарят на условията по чл.181 ал.5 от 

Закона за горите.
4. Да не са осъждани за престъпления от общ характер 

на лишаване от свобода, освен ако са реабилитирани; 
5. Да не са лишени по съответния ред от правото да 

упражняват търговска дейност.
6. Да не са придобили право на пенсия поради 

навършване на възраст и осигурителен стаж.
7. Да познават Кодекса на труда, Закона за здраво-

словни и безопасни условия на труд и подзаконовите 
нормативни актове към тях, както и всички нормативни 
актове, свързани с дейността на предприятието, ЗОС, 
Закона за местните данъци и такси, Наредбите на 
Община Средец, касаещи дейността на предприятието.

II. Необходими документи за кандидатстване:
1. Заявление до Кмета на Община Средец за участие 

в конкурса – по образец;
2. Професионална автобиография;
3. Диплома за завършено висше образование /копие/;
4. Копия от документи, удостоверяващи трудов стаж, 

професионален и управленски опит;
5. Свидетелство за съдимост в срок на валидност 

(оригинал);
6. Декларация, че кандидатът не е лишен с присъда 

или с административен акт от правото да заема мате-
риално-отчетническа длъжност - по образец;

7. Документ, удостоверяващ, че лицето е вписано в 
публичния регистър за упражняване на лесовъдна практика;

8. Писмена концепция за развитието и дейността 
на общинското предприятие за три годишен период.

III. Начин на провеждане на конкурса:
Конкурсът за заемане на длъжността Директор 

общинско горско предприятие „Общински гори“ - гр. 
Средец, да се проведе в три етапа:

1. Първи етап – Допускане по документи.; 
2. Втори етап – Представяне от кандидатите на 

концепция за развитието и дейността на общинското 
предприятие за три годишен период. Разработената 
концепция да бъде до 10 печатни страници А4, поставена 
в запечатан плик, надписан с трите имена на кандидата, 
подпис и позицията, за която кандидатства;

Защита на концепция за развитието на общинско 
горско предприятие „Общински гори“ - гр. Средец за 
три годишен период.

3. Трети етап – Интервю с кандидатите, като ще бъдат 
преценявани професионалните и делови качества на 
кандидатите по следните критерии:

- Компетентност, свързана с познаване и ползване 
на законови и подзаконови нормативни актове, свър-
зани с дейността, осъществявана от общинско горско 
предприятие, както и разбиране и ползване на трудово 
законодателство, свързано с със заеманата длъжност 
„директор“;

- Управленска и организационна компетентност, 
свързана със способност за формиране на цели, 
пътища за тяхното постигане и очаквани резултати; 
способност за вземане на управленски решения и за 
обосноваване на средства за тяхното осъществяване; 
планиране и организиране на дейността и осигуряване 
на изпълнението на приоритетни задачи;

- Комуникационна компетентност – наличие на добър 
професионален изказ и езикова култура; умения за 
мотивиране и убеждаване. 

IV. Кратко описание на длъжността Директор на 
Общинско горско предприятие „Общински гори“ - 
гр. Средец

1. Представлява общинското предприятие пред дър-
жавни органи, съдилища и пред трети лица в страната 
и чужбина;

2. Ръководи цялостната дейност на общинското 
предприятие;

3. Сключва договори за възлагане изработването 
на горскостопанските планове за горски територии 
– общинска собственост, договори за дейностите, 
извършвани от общинското предприятие, договори по 
Закона за горите и по Закона за лова и опазване на 
дивеча; сключва и прекратява трудовите договори с 
работниците и служителите в общинското предприятие.

4. Предлага на Общинския съвет проект на годишен 
финансов план и годишен финансов отчет на общин-
ското предприятие;

5. Отчита се за своята дейност пред Общински 
съвет – Средец;

6. Осъществява дадените му със закон правомощия, 
свързани с дейността на общинското предприятие;

7. Упражнява контрол по спазването на нормативните 
актове, финансовата дисциплина и опазване имуществото 
на предприятието.

V. Място и срок за подаване на документите: 
Документите за участие да се подават лично или 

чрез упълномощен представител на адрес: общинска 
администрация гр. Средец, обл. Бургас, пл. „България 
“ № 8, партерен етаж, деловодство, всеки работен ден 
от 8:00 до 16:30 часа.

С входящ номер, дата и час да се регистрират само 
документи подадени в посоченият срок от публикуване 
на обявлението за конкурса. Документи подадени след 
изтичане на срока, не се регистрират.

Краен срок за подаване на документите: едноме-
сечен срок от датата на публикуване на обявлението 
за конкурса.

Разработената концепция се подава след обявяване 
на списъците с допуснатите и недопуснатите кандидати, 
в сградата на общинска администрация гр. Средец, 
пл.„България” № 8, деловодство – партерен етаж. 

Списъците с допуснатите и недопуснатите кандидати 
или други съобщения във връзка с конкурса да се 
публикуват на информационното табло в общинска 
администрация – Средец, партерен етаж и интернет 
страницата на община Средец – www.sredets.bg

Обявлението за конкурса да се публикува на инфор-
мационното табло в общинска администрация – Средец, 
във вестник „Черноморски фар” и интернет страницата 
на община Средец. 

инж. ИВАН КИЧЕВ
кмет на община Средец

„Нефтохи-
мик 2010“ 

премина през 
„Добруджа“ и 

чака „Берое“ в 
събота

ФОТО: ВК „НЕФТОХИ-
МИК 2010“

Старши тре-
ньорът на бур-
газлии не може 
да разчита на 
френския пос-
рещач Франсоа 
Ребейрол, кой-
то е контузен 
в рамото и 
му предстои 
операция
ФОТО: ВК „НЕФТОХИ-
МИК 2010“

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Дербита от отложени 
мачове от VII кръг в „А“ ОФГ 
ни очакват през уикенда. 
Срещите са на 30 ноември и 
1 декември 2024 г. В събота, 
от 14:30 ч., ОФК „Поморие“ 
ще посрещне „Вихър“ (Айтос), 
а „Нефтохимик 1962“ (Бургас) 
ще играе у дома срещу „Каме-
но“. На следващия ден са 
двубоите „Българово 1948“ – 
„Аполония Понтика“ и „Апо-
лония“ – „Бургас спорт“, до-
като „Балкан 1980“ ще приеме 
„Странджанец“.

Иначе изминалият XI кръг 
също предложи интересни 
срещи и много голове. „Неф-
тохимик“ затвърди лидер-
ството си с победа 2:0 над 

„Черноморец 1919“ II. „Бълга-
рово 1948“ разгроми „Вихър“ 
с 6:2, а ОФК „Поморие“ надде-
ля с 2:1 над „Аполония“. „Ру-
сокастро“ извоюва успех с 3:1 
срещу „Балкан 1980“, а „Бургас 
спорт“ спечели драматично 
с 3:2 срещу „Камено“. В послед-
ния двубой, „Аполония Пон-
тика“ надви „Странджанец“ 
с 4:3.

След изиграните мачове, 
временното класиране се 
оглавява от „Нефтохимик 
1962“ (10 мача, 28 точки), 
следван от „Бургас спорт“ (9 
мача, 25 точки) и „Черноморец 
1919“ II (11 мача, 25 точки). 
„Аполония Понтика“ и „Русо-
кастро“ допълват топ 5, 
докато „Аполония“ (Созопол) 
остава последна без победа.

Дербита от отложени мачове в „А“ ОФГ ни очакват през уикенда

Айтоският „Вихър“ претърпя разгромна загуба като гост в 
Българово              ФОТО: ИНТЕРНЕТ

„Нефтохимик“ продължава да е лидер и уверено върви към про-
моция във „В“ група             ФОТО: ИНТЕРНЕТ
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З А П О В Е Д
№ РД-09-935/27.11.2024 г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1 и ал. 2, от ЗМСМА, във 
връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ и в изпълнение на 
решение на Общински съвет Камено по т. 8 от Протокол № 
12 от 31.10.2024г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване за от-

даване под наем на обособена част от Масивна сграда на три 
етажа – Читалище, застроена на 947 кв.м. с РЗП 2295 кв.м., 
построена в ПИ № 1022, по кадастрален план на гр. Камено, 
общ. Камено, обл. Бургас, за срок от 10 /десет/ години, при 
начална тръжна цена и стъпка на наддаване, както следва:

– Помещение № 12 с площ 46.00 кв.м., находящо се на 
втори етаж, в сградата на Читалището, в гр. Камено, общ. 
Камено, обл. Бургас; 

Начална тръжна цена – 23.00 (двадесет и три) лева, месе-
чен наем, без ДДС. 

Стъпка на наддаване – 2.30 (два лева и тридесет стотинки) 
лева. 

Депозитът за участие в търга е в размер на 2.30 (два лева 
и тридесет стотинки) лева. 

II. Търгът за отдаване под наем на Помещение № 12 с 
площ 46.00 кв.м., находящо се на втори етаж, в сградата 
на Читалището, в гр. Камено, ще се проведе в гр. Камено, 
в сградата на общинска администрация Камено на 18.12.2024 
г. от 10:45 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват физиче-
ски лица, еднолични търговци и юридически лица, регистри-
рани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна документация 
за участие в търга: Тръжната документация за участие в 
търга се получава в сградата на Община Камено, гр. Камено, 
ул. „Освобождение“ № 101 в Центъра за услуги и информация 
на гражданите, всеки работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 
16.12.2024г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 лв. 
с включен ДДС, платими в брой на касата на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: плащани-
ята се извършват в български левове по банкова сметка на 
Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” АД, IBAN: BG 40 BPBI 
7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или на касата в ЦУИГ на 
Община Камено. 

VI. Информация за имотите, обект на търга, е изложена в 
общината и на интернет страницата на Община Камено www.
kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки работен 
ден до 16.12.2024г. от 09:00 до 16:00 часа, с представител 
на Общината, след представяне на платежен документ за за-
купена тръжна документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да упраж-

нява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятелност; 

Декларация, че участникът е запознат с регламента за 
участие в търга; 

Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата Заповед;
Акт за общинска собственост;
Схема за разпределение;
Регламент за участие; 
Проект на Договор за наем; 
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, непро-

зрачен плик, върху който се посочват имената на физическо-
то лице, ЕГН, съответно наименованието на търговеца, Единния 
идентификационен код (ЕИК), както и обекта, за който канди-
датства. Документите се подават до 16:00 часа на 16.12.2024 
год. в Община Камено, като в запечатания плик се слагат 
следните задължителни документи за участие: 

– Заявление за участие;
– Документ за заплатен депозит за участие; 
– Документ за закупена тръжна документация; 
– Документи, установяващи самоличността на участника. 

Когато участникът е физическо лице се представя копие от 
лична карта. Когато участникът е юридическо лице се пред-
ставя документ за регистрация или посочване на ЕИК по чл. 
23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка от електронната 
страница на Търговския регистър на Агенция по вписванията. 
Когато участникът е ЮЛ, регистрирано по специален закон 
(напр. Закона за юридическите лица с нестопанска цел, За-
кона за кооперациите), представя удостоверение за актуално 
правно състояние от съответния окръжен съд по регистрация. 

– Декларация – 5 броя по образец; 
– Наддавателно предложение (цена), което се поставя в 

отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан и надписан 
от кандидата с посочване на имената му, както и обекта, за 
който кандидатства. (Наддавателното предложение пред-
ставлява посочване броя на стъпките, с които кандидатът 
предлага същата да бъде увеличена, както и посочване 
цифром и словом на конкретно предложената цена). За 
валидно се приема наддавателно предложение, с което е 
направена поне една стъпка, над началната цена. Всяко 
предложение, представено в незапечатан плик или което не 
съдържа изискуемите данни е недействително. 

– Пълномощно с нотариална заверка на подписа, когато 
се участва чрез пълномощник. Копие от личната карта на 
пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 27.12.2024г. от 10:45 часа. Закупуване на доку-
менти, внасяне на депозит и подаване на заявления за участие 
в повторния търг се извършва до 16:00 часа на 23.12.2024г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен ежедневник, 
на страницата на Общината в интернет и да се обяви на видно 
място в общинската администрация в 3-дневен срок от ней-
ното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П / 
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 27.11.2024г.

ЗАПОВЕД
№ РД-09-936/ 27.11.2024 г.

гр. Камено 

На основание чл.44, ал.1, т.1, т.7 и ал.2, от ЗМСМА, във 
връзка с § 12 от ПЗР на Закона за водите и чл.14, ал.7 от 
Закона за общинската собственост във връзка с чл.13, чл.70, 
чл.71, т.3 и чл.76 и сл. от НРПУРОИ и в изпълнение на Реше-
ние на Общински съвет-Камено по т.6 от Протокол № 
12/31.10.2024 г.,

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с явно наддаване за избор 

на оператор на язовирна стена за възлагане стопанисването, 
поддръжката и експлоатацията на язовир в Община Камено 
чрез предоставянето му под наем. за срок от 10 (десет) го-
дини, при начална тръжна цена и стъпка на наддаване, както 
следва: 

• Недвижим имот – язовир, съставляващ имот с иденти-
фикатор 73211.11.42 (№ по предходен план 000009) с площ 
28,447 дка, находящ се в землището на с. Трояново, Община 
Камено, Област Бургас, при граници имоти с идентификато-
ри 73211.11.33, 73211.11.44, 73211.67.105, 73211.66.29, 
73211.11.43, 73211.12.14, 73211.12.15, 73211.12.19, 73211.11.37, 
73211.11.11, 73211.11.41, имотът актуван с Акт за публична 
общинска собственост № 2052/13.04.2020 год.;

• Начална тръжна цена – 1 460.00 (хиляда четиристотин и 
шестдесет) лева, годишен наем, без ДДС. 

• Стъпка на наддаване – 146.00 (сто четиридесет и шест) 
лева. 

• Депозитът за участие в търга е в размер на 146.00 (сто 
четиридесет и шест) лева.

II. Търгът за отдаване избор на оператор на язовирна стена 
за възлагане стопанисването, поддръжката и експлоатацията 
на язовир в Община Камено чрез предоставянето му под 
наем, ще се проведе в гр. Камено в сградата на общинска 
администрация гр. Камено на 18.12.2024 г. от 10.30 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват физически 
лица, еднолични търговци и юридически лица, регистрирани по 
Търговския закон.

IV. Условия за привеждането на язовира в изправно тех-
ническо състояние и използването му по предназначение:

1. Задължение на наемателя е да извърши от свое име и за 
своя сметка, основен ремонт на преливника и изпускателя на 
язовира по изготвен проект, в срок до 2 (две) години от сключ-
ване на договора, съгласно техническите изисквания за подобен 
вид съоръжения, като проекта се одобри от собственика, като 
ДАВА СЪГЛАСИЕ дължимият наем за първите две години от 
срока на договора да бъде за сметка на ремонтните дейности, 
като ако стойността на ремонтните дейности е по-висока от 
стойността на наема, Община Камено не дължи разликата.

2. Кмета на Община Камено или упълномощено от него лице, 
ще упражнява контрол по отношение на ремонта, както и ще 
извърши проверка след изтичане на 2 (две) години от сключва-
не на договора, за да бъде установено състоянието на язовира 
и дали е извършен ремонт и язовира е приведен в изправно 
техническо състояние и използването му е по предназначение.

3. В договора за наем ще бъде включена клауза, според 
която, в случай, че наемателят не е извършил ремонт и язовирът 
не е приведен в изправно техническо състояние в срок до две 
години от сключване на наемния договор, то това да е основание 
за прекратяване на договора за наем по вина на наемателя, 
като наемателят да дължи заплащане на двугодишния наем, 
определен след приключване на тръжната процедура, ведно със 
законната лихва за забава, считано от датата на сключване на 
наемния договор, като всички извършени до момента подобре-
ния в имота, в това число и ремонтни такива, ако са направени, 
да останат в собственост на Община Камено, без тя да дължи 
тяхното заплащане.

V. Място и срок за получаване на тръжна документация за 
участие в търга: Тръжната документация за участие в търга се 

получава в сградата на Община Камено, гр. Камено, ул. “Осво-
бождение” № 101 в Центъра за административно обслужване, 
всеки работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 16.12.2024 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 лв. с 
включен ДДС, платими в брой на касата на Общината.

VI. Условия за плащане на цената и депозита: плащанията 
се извършват в български левове по банкова сметка на Община 
Камено – ВIC: BPBIBGSF, IBAN– BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, 
банка : „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ“ АД или на касата в ЦАО на 
Община Камено. 

VII. Информация за имота, обект на търга, е изложена в об-
щината и на интернет страницата на Община Камено www.kameno.
bg 

VIII. Оглед на имота може да се извършва всеки работен ден 
до 16.12.2024 г. от 09:00 до 16:00 часа, с представител на 
Общината, след представяне на платежен документ за закупена 
тръжна документация и предварителна заявка.

IX. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
• Заявление за участие – образец; 
• Декларация, че участникът не е лишен от право да упраж-

нява търговска дейност;
• Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятелност; 
• Декларация, че участникът е запознат с регламента за 

участие в търга; 
• Декларация за оглед на имота; 
• Декларация за лични данни;
• Регламент за участие; 
• Проект на договор за наем; 
• Решение на общински съвет; 
• Препис от настоящата заповед;
• Акт за общинска собственост;
• Скица на недвижимия имот.
X. Кандидатите следва да представят в запечатан, непрозра-

чен плик, върху който се посочват имената на физическото 
лице, ЕГН, съответно наименованието на търговеца, Единния 
идентификационен код (ЕИК), както и обекта, за който кандидат-
ства. Документите се подават до 16:00 часа на 16.11.2024 год. 
в Община Камено, като в запечатания плик се слагат следните 
задължителни документи за участие: 

• Заявление за участие;
• Документ, доказващ, че участникът отговаря на условието 

за оператор на язовирна стена – физическо лице хидроспе-
циалист или юридическо лице, което разполага със служител 
хидроспециалист за осъществяване на дейностите по стопанис-
ване, поддържане и експлоатация на язовирни стени и на съо-
ръженията към тях, възложени му от собственика;

• Документ за заплатен депозит за участие; 
• Документи, установяващи самоличността на участника. 

Когато участникът е физическо лице се представя копие от 
лична карта. Когато участникът е юридическо лице се представя 
документ за регистрация или посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. 
Допустимо е представяне на извадка от електронната страница 
на Търговския регистър на Агенция по вписванията. 

• Декларация – 5 броя по образец; 
• Документ за закупена тръжна документация; 
• Пълномощно с нотариална заверка на подписа, когато се 

участва чрез пълномощник. Копие от личната карта на пълно-
мощника. 

XI. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се прове-
де на 27.12.2024 г. от 10.30 часа. Закупуване на документи, 
внасяне на депозит и подаване на заявления за участие в пов-
торния търг се извършва до 16:00 часа на 23.12.2024 г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен ежедневник, 
на страницата на Общината в интернет и да се обяви на видно 
място в общинската администрация в 3-дневен срок от нейното 
издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ /П/ 
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 27.11. 2024г.

СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл.4, ал.1 от НУРИОВОС, Михаил Дими-
тров Николов и Елисавета Нешова Николова, уведомяват 
всички заинтересовани физически и юридически лица, 
за наличие на инвестиционно намерение за изграждане 
на „Временни преместваеми обекти в ПИ с идентифика-
тор 48619.64.125 по КК на землище гр.Царево, община 
Царево, област Бургас“.

Лице за контакти: Елисавета Нешова Николова
тел.0889686400

СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл.4, ал.1 от НУРИОВОС, Зоран Зоранов 
Ранчев и Михаил Димитров Николов, уведомяват всички 
заинтересовани физически и юридически лица, за нали-
чие на инвестиционно намерение за изграждане на 
„Временни преместваеми обекти в ПИ с идентификатор 
48619.64.127 по КК на землище гр.Царево, община 
Царево, област Бургас“.

Лице за контакти:  Елисавета Нешова Николова
тел.0889686400



СИМЕОН ДИМИТРОВ

Деветдесетата годиш-
нина от рождението на един 
художник, който е оставил 
ярка следа след себе си със 
своето уникално художест-
вено творчество е повод за 
подреждането на една екс-
позиция от картини в 
кръглата зала „Александър 
Коджакафалията” на Кази-
ното. Това е творецът 

Георги Янакиев
Този акт на признание е 

съпътстван и от четири-
ма изявени в сферата на 
изобразителното изкуство 
художници, които се заявя-
ват като възпитаници на 
Янакиев. Паметта, благо-
дарение на която се прена-
сят творческите ценности, 
особено в изкуството, ще 
свърже минало и настояще, 
ще свърже творческото 
съзнание на петимата ху-
дожници от различни по-
коления в една сродна кар-
тина, в атмосферата на 
която се открояват та-
лантите на петте индиви-
дуалности. Свободни, ми-
слещи творци,  които 
обогатяват съдържанието 
и формотворчеството на 
българското изобразител-
но изкуство. Това са утвър-
дените имена на Атанас 
Атанасов, Стойко Сакали-
ев, Георги Динев и Илиян 
Иванов.

Художествената уникал-
ност на явлението „Георги 
Янакиев” се осъществява 
още през догматичните и 
скудоумни години на „соца” 
и е своеобразен подвиг – да 
се противопостави на по-
литическия диктат. Той 
твори през седемдесетте, 
осемдесетте и деветдесетте 
година на миналото столе-
тие, създавайки едно оча-
рователно изкуство в ре-
зултат на синтеза на една 
искрена сетивност, на една 
свръхчувствителна твор-
ческа интуиция и едно про-
вокирано духовно съзнание. 
Големият български изкуст-
вовед Димитър Аврамов го 
откроява рано с определе-
нието, че Янакиев твори 
един „лиричен конструкти-
визъм”. Нещо недопустимо 
за онова време. А Петър 
Увалиев го адмирира, че 
„слава богу” това не е „...
хилавото папагалско подра-
жание на реалността”. 
Красотата като празнич-
ност, хармония и музикалност 
(Кандински!) във формите 
и багрите са същността на 
художествената му приро-
да, намерила изразител-
ността си в неговите аб-
с т р а к т н и  п л а т н а . 
Ползвайки свободната 
ритмика и асиметрията, 
чистотата на неговия изказ 
и израз изпълват рамките 

на картините с чистотата 
на духовно равновесие. Тези 
картини живеят в руслото 
на Светлината на битието. 
Именно абстрактността 
ги прави надвременни, ме-
тафизични. Тези естети-
чески късове абстракция са 
заредени с нравственото 
послание: Етичното и ес-
тетичното са възможни 
само в ХАРМОНИЯТА!

Днес се възбуди изключи-
телно високо признание от 
световен характер към 
творчеството на Янакиев. 
Той печели стипендия от 
американската фондация 
„Полък – Краснер” още през 
1996 г. Но смъртта му въз-
препятства изложбата му 
в САЩ няколко месеца пре-
ди да замине. Изяществото 
на неговите духовни пейза-
жи буди почитатели сред 
съвременниците ни. И 
предразполага за творче-
ските инвенции на неговите 
ученици.

Стойко Сакалиев 
е един от най-изявените 
автори на театрален пла-
кат. Но той ни впечатлява 
и с абстрактно-графични-
те си творения – черно-бе-
ли и цветни. Ако в плакати-
т е  м у  с е  р а д в а м е  н а 
находчивите му образно-
смислови асоциации и чув-
ството му за хумор, изра-
зени в конкретни обекти 
от действителността и 
прецизно художнически 
изпълнени, то в графиките 
му се срещаме с абстракт-
ни композиции – „геомет-
ричен абстракционизъм” – 
които ни респектират с 
изяществото на една изне-
надваща и загадъчна аб-
страктна хармония. Худо-
жественото съдържание 
на неговите картини, ако 
изхождаме от „душата на 
изкуството”, е за по-изтън-
чени и по-чувствителни 
сетива. Творческият подход 
на Стойко му дава възмож-
ност да изгражда в рамката 
на картината една нова 
реалност. Оцветените му 
графики от геометрични 
фигури, плос-кости, линии, 
точки се превръщат в ху-
дожествени форми и тези 
структурни композиции 
пораждат у нас естетиче-
ско удовлетворение. Букетът 
от колоритното сътворя-
ване при живописните 
картини се проявява като 
абстрактен експресионизъм. 
И се приближава към духо-
вността. Сакалиев има 
редица самостоятелни 
изложби у нас и в чужбина. 
Дълги години излага свои 
творби и в галерии в Съе-
динените Американски 
Щати. Работи в ДТ „Адри-
ана Будевска“ – Бургас. Пре-
подавател е в Национална-
та Художествена Академия, 
филиал Бургас.

Атанас Атанасов
Един изключителен рису-

вач. Артистично многообра-
зен творец с широк фронт 
на творческа изобретател-
ност. Работи живопис, 
графика, стенопис и илюс-
трации. Великолепен пор-
третист. С особена ориги-
налност са творбите му, 
които напоследък предста-
ви – серия картини и обекти, 
рисувани върху камък, като 
превръща в тема енигматич-
но „затворените” в камъка 
енергии – скритите в него 
светове. „Виртуозно той 
постига визуална илюзия с 
елегантна недоизказаност 
и очарователна изненада”. 
(Станислав Памукчиев).

Атанас Атанасов е худож-
ник, който провокира въоб-
ражението ни и ни разтваря 
в Светлината. Той сякаш ни 
води към други измерения 
като към миражи, които 
изпълват нашите копнежи. 
Ефирен смисъл и изящество 
изпълват неговите изобра-
жения, които са неговата 
съкровена лирична изповед. 
Фин майстор на рисунката 
и фин колорист – неговата 
крехка свръхчувствителна 
душевност ни разкрива един 
друг свят. Светът на хар-
монията – фин и хармонизи-
ращ. Атанасов реализира 
редица самостоятелни из-
ложби у нас и в чужбина. 
Носител е на наши и между-
народни награди. Препода-
вател (доцент) е в Нацио-
налната Художествена 
Академия.

Георги Динев
Творческата му дейност 

обхваща и живописта, и 
графиката, и монументал-
ните изкуства. Той е худож-
ник с особено специфична 
стилистика... „Магически-
ят реализъм”, както той 
определя своя творчески 
стил, се характеризира с 
особена гледна точка към 
реалността, с вдъхновение, 
което много често е поро-
дено от съновидения, с 
метафизично съжителство 
на реалност и фантазия и 
с енергията на духовно 
преживяване. Неговите 
изображения свързват ми-
кросвят с макросвят, което 
е резултат от мирогледния 
му интерес към човешкия 
и космическия организъм. 
Аналитичният абстрактен 
рисунък и едрите обобщени 
форми на синтез изграждат 
неговите композиции. Смис-
лови знаци, наподобяващи 
конкретна материя, изпъл-
ват абстрактните фор-
мотворчески космически 

обекти. Една законспири-
рана реалност, която със 
своята имагинерност ни 
отпраща към метафизич-
ното. Цветът има същест-
вена функция, защото чрез 
него се изгражда колорит-
ната цялост на картината. 
Живописта му ни действа 
положително, хармонизи-
ращо, сякаш излъчваща 
цялата космическа палитра 
от багри. Динев е реализирал 
над 45 самостоятелни из-
ложби у нас и в чужбина. 
Носител е на национални и 
международни награди. 
Директор е на Художестве-
ната галерия „Петко Зад-
горски”, Бургас.

Илиян Иванов
Белязан е от артистич-

ната свобода на американ-
ската среда и изкуство. Но 
и носещ щедростта на 
българската живописна 
душевност. Професор, доктор 
по психиатрия, художникът 
живее и твори в Ню Йорк 
(САЩ). Той създава една жи-
вописна абстрактност, 
смесена с конкретно загат-
нати детайли, които носят 
в себе си белези на живопис-
ни елементи и така абстрак-
цията се мотивира в известен 
смисъл от самата действи-
телност/реалност. Още в 
самите му замисли се съдър-
жа поетичната настройка 
на неговата душевност, 
която се разкрива впослед-
ствие и в абстрактно-кон-
кретната форма и с още 
по-силно въздействие цве-
товата безформеност на 
колорита. Платната му са 
с музикално-поетични из-
лъчвания, които въздейст-
ват. Забележете заглавията: 
„Лов на пеперуди” – фойерверк 
от цветове; „Фермерско 
лято” – експресия от всички 
летни багри... Илиян Иванов 
има представяния/експози-
ции на своето творчество 
в артистични салони, фес-
тивали и галерии В Ню Йорк, 
в европейски галерии и у нас. 
Той е номиниран като про-
дуцент за наградата „Оскар” 
през 2022 г. 

Без да подражават на своя 
учител, и четиримата ху-
дожници са успели да намерят 
своя изобразителен и сти-
листичен изказ и израз на 
своята категорична индиви-
дуалност. Но онова, което 
ги сродява е пътят, който 
са поели, пътят на свобод-
ната творческа креативност. 
Онова, за което все пак учи-
телят им Георги Янакиев е 
дал пример, посочил го е, 
внушил го е... И те го следват... 
Всеки през своята уникална 
индивидуалност. И талант-
ливо разширяват богатата 
картина на българското 
изобразително изкуство.

Изложбата се открива на 
2 декември 2024 г. от 18 
часа в КЦ „Морско казино“, 
зала „А.Г. Коджакафалията“.
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Хармонията като нравствено послание
Годишнина. Изложба представя художника Георги Янакиев и неговите известни ученици

ГЕОРГИ  
ЯНАКИЕВ
Музика
м.б./платно,  
80 х 80 см, 
1978 
инв. № 674, 
собстве-
ност на 
БХГ „Петко 
Задгорски“

ГЕОРГИ  
ДИНЕВ

Горната и 
долната  

земя
акр./платно
100 х 120 см 

2016

ИЛИЯН 
ИВАНОВ
Лов на 
пеперуди
акр./платно 
135 х 135 см
2022

СТОЙКО  
САКАЛИЕВ

Разделена 
форма

CGD 
64 х 82 см 

2020

АТАНАС 
АТАНАСОВ
Гришата и 
Арчи
цветни моливи/  
хартия
150 х 210 см 
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